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Skozi županov objektiv Podelitev nogrod in priznanj 
Minilo je komaj osem let. od kar blemi. kot je nezadostna in zasta- Na podlagi 4. člena Odloka o na- II. IV. Minilo je komaj osem let, od kar 

imamo samostojno, v svetu prizna
no in eenjeno državo. V zgodovin
skem merilu je to malo, vendar za 
nas so bila to leta velikih družbenih 
premikov in gospodarskih spre
memb. Ko se ozremo nazaj, si je 
težko zamisliti, da seje vse to zgo
dilo v borih nekaj letih. Spremem
ba družbenega in političnega siste
ma, lastninska preobrazba, denaci
onalizacija, tehnološka in tržna 
preusmeritev, vse to jc viharilo sko
zi to kratko obdobje in za seboj pus
tilo posledice. Dogajanja in rezul
tati sprememb v tem času so nas, 
državljane, različno prizadele, zato 
so danes eni bolj in drugi, manj za
dovoljni. Kljub vsemu imamo da
nes svojo državo in sami si krojimo 
svojo usodo. Na nikogar več se ne 
moremo izgovoriti za probleme, ki 
nas tarejo. 

Pa vendar nam ne gre tako slabo. 
Ne smemo pozabiti, da smo za las 
ušli žalostni in kruti usodi, kije do
letela ostale narode na prostoru naše 
bivše skupne države. Katastrofe, ki 
j i še ni videti konca, in v kateri bi se 
kaj lahko znašli tudi mi. Tedaj nas 
je rešila predvsem odločnost, dobra 
pripravljenost tudi na oborožen 
spopad, predvsem pa sloga celega 
naroda. Žal, ta danes po dobri stari 
slovenski navadi že dodobra po
pušča in obstaja bojazen, da bomo 
sami sebi ponovno postali največji 
problem. Kljub vsemu smo na do
bri poti k uspehu, vendar ta ne bo 
ne kratka ne lahka. 

Te razmere se odražajo tudi v na
ših lokalnih skupnostih. V prete
klosti že tako slabše razvita obči
na nikakor ni uspela ujeti koraka z 
razvojem ostalih. Zato se danes še 
vedno ubadamo z osnovnimi pro

blemi, kot je nezadostna in zasta
rela intrastaiktura. Premalo imamo 
uspešnih in razvojno usmerjenih 
podjetij, medtem ko se starejša 
podjetja dušijo v težavah lastnin
jenja, denacionalizacije in 
predvsem tehnološke in komerci
alne prenove. V kmetijstvu in raz
voju podeželja nismo imeli jasnih 
usmeritev in ciljev. Turizem se še 
išče in nikakor ne najde pravega 
zagona in razmaha. 

Vse to je pred nami in še kaj. Obči
na ima izredne razvojne potenciale. 
Strateška lega v središču Slovenije 
ob glavni cestni povezavi vzhod-
zahod in železniški komunikaciji ter 
bližina Ljubljane nam daje velike 
možnosti, samo izkoristiti jih mora
mo. V prostorskih in zazidalnih na
črtih smo predvideli obširne lokaci
je za razvoj gospodarskih, rekreativ
nih in uslužnostnih dejavnosti. 
Podeželje imamo enkratno in še re
lativno neokrnjeno. Imamo edinstve
na bisera kraškega sveta: kraško 
Županovo jamo in Radensko polje. 
Obnavljamo nekaj izrednih kulturnih 
in zgodovinskih objektov, kot sta sta
ra taborska cerkvica s protiturškim 
obzidjem in Magdalenskagora s svo
jo halštatsko zgodovino. Vse to in še 
kaj bo potrebno izkoristiti in ponu
diti. In ne nazadnje računamo na 
vas, občane, predvsem na krajane 
Grosupljega. Tu imamo skrite naj
večje rezerve in potenciale bo
dočega razvoja. Zato vas ob tej 
priliki pozivam k sodelovanju na 
vseh področjih vašega znanja in in
teresa. S svojim angažiranjem bo
ste lahko največ prispevali in so
delovali pri oživljanju in izgradnji 
skupnega bivalnega okolja in naše 
občine kot celote. 

Župan Janez Lesjak 

Na podlagi 4. člena Odloka o na
gradah in priznanjih Občine 
Grosuplje (Ur. I. RS, št. 66/96) in 
18. člena Statuta občine Grosup
lje (Ur. 1. RS, št. 42/99) je občin
ski svet občine Grosuplje na 8. red
ni seji dne 9.6. 1999 sprejel Sklep 
o podelitvi nagrad in priznanj 
Občine Grosuplje za leto 1999 

I. 
Podelita se dve nagradi občine 

Grosuplje z zlatim znakom obči
ne Grosuplje, ki jo prejmeta: 

ANTON J E R O V Š E K , roj. 
2.1 1.1940, Cesta na Krko 4, 
Grosuplje 

P. ALOJZIJ ŠTRUBELJ, roj 
20.4.1917 

Podeli se eno priznanje občine 
Grosuplje z zlatim znakom obči
ne Grosuplje, ki jo prejme: 

Podjetje K O V I N A S T R O J 
GASTRONOM D.D., Adamiče
va c. 36, Grosuplje 

III. 
Podelita se dve priznanji obči

ne Grosuplje s srebrnim znakom 
občine Grosuplje, ki jo prejme
ta: 

dr. FANI G R A B L J E V E C -
MIKLAVČTČ, roj. 26.6.1954, 
Kovačičcva 18, Grosuplje 

.lavni zavod K N J I Ž N I C A 
GROSUPLJE, Adamičeva ces
ta 15, Grosuplje 

Podelita sc dve priznanji obči
ne Grosuplje z bronastim znakom 
občine Grosuplje, ki jo prejmeta: 

SMUČARSKO SKAKALNI 
KLUB RAČNA 

JOŽE MOSTAR, roj. 
26.10.1960, Paradišče 7a, Šmar-
je-Sap 

Nagrade in priznanja se podeli
jo ob občinskem prazniku, 25. ju
nija. 

Sklep prične veljati takoj. 
Datum: 9.6.1999 
Številka: 900-1/99 

Občina Grosuplje 
Občinski svet 

Župan: Janez Lesjak 

Zavezancem nadomestila 
za uporabo stavbnega zemljišča! 

V prihodnjih dneh bodo na vaš 
dom pričele prihajati odločbe nado
mestila za uporabo stavbnega zem
ljišča za leto 1999. Letošnja odme
ra je prva v kateri je vključena nova 
kategorija in sicer nepozidana stavb
na zemljišča. Nezazidana stavbna 
zemljišča je določil Urad za prostor 
in zajema samo parcele, ki so večje 
od 300 m2, ne glede na to, za koliko 
parcel oziroma parcelnih delov gre, 
vendar pod pogojem istega lastništ
va. 

Nadomestilo za nezazidano stavb
no zemljišče se plačuje za zemljišče, 
ki je zazidljivo, vendar ni pozida

no, vse dokler na zemljišču ni zgra
jen objekt do III. gradbene faze. 

Nadomestilo za nezazidano stavb
no zemljišče se plačuje od površine 
nezazidanega stavbnega zemljišča, 
znotraj ureditvenih območij in sicer 
30 % vrednosti zazidanega stavb
nega zemljišča. 

Občina Grosuplje še ne razpolaga 
z natančni podatki nepozidanega 
stavbnega zemljišča, zato jc lahko 
prišlo pri pripravi podatkov tudi do 
napake. Vse informacije glede za-
zidljivosti parcel lahko preverite na 
Uradu za prostor Občine Grosuplje 
ali po telefonu št. 761 -211. 

Vsak zavezanec nezazidanega 
stavbnega zemljišča, ki bi želel, da 
postane njegova parcela nezazidlji-
va poda vlogo, da sc njegova par
celna številka izvzame iz plana za-
zidljivosti. Na podlagi vlog pa bo 
Občinski svet ocenil, kdaj bo sprožil 
postopek priprave spremembe pla
na, kjer bi bile lahko upoštevane tudi 
te pripombe. 

Občina Grosuplje 
Pripis uredništva 
Podlage za nezazidana stavbna 
zemljišča so bile sprejete po bese
dah občinske strokovne službe na 
Občinskem svetu v letu 1997. 

Občina Grosuplje vas obvešča, daje še možen najem bungalova v Čateških Toplicah v času od 10. do 28. X. 
1999, sprejemamo pa tudi že prijave za oktober, november, in december. 
Cena je 6.000 SIT na dan (najem bungalova in 5 kart za kopanje v termalnih bazenih). Plačilo je možno v 
več obrokih, odvisno od višine obveznosti. 
Prijave sprejema Občina Grosuplje, Komisija za dodelitev terminov koriščenja počitniških objektov. Ko
lodvorska 2, Grosuplje. 

Grosupeljski odmevi 
Glasilo prebivalcev občine 
Grosuplje 
Ustanovitelj časopisa: 
Občinski svet občine Grosuplje 
Odgovorni urednik: 
Jože Miklič 
Uredniški odbor: 
Jakob Miiller, Barbara Pance, 
Tatjana Skubic, 
mag. Breda Škrjancc, 
Vera Šparovec, Matjaž Trontelj 
Naslov uredništva: 
Grosuplje, Kolodvorska 2 
Lektoriranje: 
Marija Samec 
Fotografije: 
Rok Zrnec (rz), 
Jože Miklič (jm) 
Oblikovanje: Jože Miklič 
Računalniška priprava: 
U & D Ulaga, Grosuplje, 
Sp. Slivnica 
Tisk: GRAFIS Grosuplje. 
Sp. Blato 

Po potrdilu o vpisu v evidenco javnih 
glasil st. 5/4-03-754/95-42 z dne 8.maja 
1995 je interni č a s o p i s "Grosupeljski 
odmevi" vpisan pri Uradu Vlade za in
formiranje pod zaporedno števi lko 1255. 
Na podlagi Zakona o prometnem davku 

I (Ur. List RS š t .4 /92) časopis spada med 
proizvode informativnega značaja iz 
1 3 . t o č k e tarifne š t e v i l k e prometnega 
davka, po kateri se plačuje 6,5% davek 
od prometa proizvodov. 
Nenaročenih besedil, fotografij in dru
gih gradiv za objavo ne vračamo. Glasi
lo izhaja enkrat m e s e č n o v nakladi 4.750 
izvodov in ga prejemajo vsa gospodinjst
va v občini brezplačno. 

Spoštovani 
Najprej se zahvaljujem vsem tis

tim, ki ste nas (uredništvo časopi
sa in sodelavce) na kakršenkoli 
način pohvalili. Moram reči, daje 
bilo kar nekaj truda vloženega na 
različnih področjih in da brez ši
rokega kroga sodelavcev ne bi šlo. 
Po/ivam pa vse - tudi tiste, ki se 
nekoliko držite ob strani - da se 
odločite za sodelovanje. 

Časopis mora biti odprt na vse 
strani, hkrati pa naj izžareva 
primerno kulturo pogovora! 

Zelo pomembno: Ker pri spre
jemanju letošnjega proračuna ni 
bila upoštevana finančna zasno
va za izvedbo časopisa po ponu
jeni in sprejeti programski zasno
vi, skupaj z uredniškim odborom 
ugotavljamo, da so namenjena 
sredstva izredno majhna - še po
sebej, če jih primerjamo z neka
terimi drugimi proračunskimi 
postavkami. Ker se nekatere za
deve tudi v javnosti pojavljajo 
zelo površno interpretirane, naj 
povem, da se po našem izračunu 
krijejo vsi honorarji z reklamni
mi oglasi, ki jih pridobiva ured
ništvo. Kot ustanovitelj in lastnik 
časopisa pa naj bi občina plače
vala le računalniški prelom, na
tis in del raznosa časopisa. 

Prepričan sem, da si občani 
grosupeljske občine zaslužijo 
tak časopis , ki bi jih lahko 
predstavljal tudi izven njenih 
meja.Upam, da bodo občinski 

svetniki, župan in strokovne 
službe našli dovolj razumevanja 
za to pobudo in rešili temeljne 
predpogoje za kolikor toliko nor
malno delovanje časopisa. 

Nekatere prispele članke smo 
krajšali (upam, da nismo preveč 
okrnili njihovo avtorsko delo), 
nekateri pa bodo morda glede na 
aktualnost in vsebino objavljeni 
pozneje. Res pa je tudi, da se ne
kateri zelo radi na široko razpi
šejo in da vsega ne bomo mogli 
objaviti. 

Seznam splošnih aktov 
občinskega sveto občine Grosuplje 

objavljenih v Uradnem listu Re
publike Slovenije v mesecu apri
lu, maju in juniju 1999 

- Odlok o zazidalnem načrtu Tu-
ristično-oskrbovalni center III, 
Grosuplje 

(Uradni lisi RS, št. 28/99, z dne 
22.4.1999) 

- Sklep o javni razgrnitvi osnut
ka sprememb in dopolnitev pros
torskih sestavin srednjeročnega in 
do lgoročnega plana Občine 
Grosuplje za obdobje 1996-2000 

Prispevke 
za 
julijsko 
številko 
časopisa 
pošljite 
najkasneje 
do 14. 7. 

Pa še nekaj! Po 
datumu, ki je 
predviden za zak-
Ijučck redakcije, 
v bodoče ne 
bomo sprejemali 
nobenih prispev
kov več. 

Hvala za razu
mevanje. 

"Za prijazno 
Grosuplje" 

urednik Jože 

AVTOŠOLA VEZI 
M « 

Prirejamo tečaj CPP za 
kategorije: 
A, B, C in E, 
vsak torek ob 17. uri. 

/zbirate lahko med inštrukloricami in 
inštruktorji 
Popust za dijake in študente! 
Možna takojšnja vožnja na sodobnih vozilih 

Tiidi na vozilu Mercedes! 

Informacije in prijave vsak dan od 8. do 17. ure. 
Vilharjeva 27, Ljubljana Gumnišče 27, Škofljica 

(za železniško postajo) tel. : 061 - 667 212 
te l . :061 - 13 77 117 (popoldan) 

(Uradni list RS, št. 36, /, dne 
14.5.1999) 
- Sklep o ukinitvi statusa javne

ga dobra v k.o. Stranska vas 
(Uradni list RS, št. 41/99, z dne 

1.6.1999) 
- Sklep o ukinitvi statusa javne

ga dobra v k.o. Grosuplje - nasel
je 

(Uradni list RS, št. 41/99, z dne 
1.6.1999) 

- Statut Občine Grosuplje 
(Uradni list RS, št. 42/99, z dne 

3.6.1999) 
- Odlok o pro

računu Občine 
Grosuplje za 
leto 1999 

(Uradni lisi 
RS, št. 43/99, z 
dne 4.6.1999) 

- Sklep o uki
nitvi statusa 
javnega dobra v 
ko. Ponova vas 
(pare.št. 2220/ 
D 
(Uradni list 

RS, št. 43/99, z 
dne 4.6.1999) 

- Poslovnik 
O b č i n s k e g a 
sveta Občine 
Grosuplje 

(Uradni list 
RS, št. 44/99, z 
dne 8.6.1999) 



Neustavljivo reka 
Aprila, leta 1990, so bile v Sloveniji 

prve večstrankarske volitve, glasno pa 
se je že govorilo o osamosvojitvi. 

7. maja. "Demosu večina vodilnih 
mest v grosupeljski skupščini..." je 
bilo zapisano v časopisu. 

28. septembra sta bili sprejeti ustav
ni dopolnili, ki sta omogočili republi
škemu predsedstvu, da v izrednih raz
merah poveljuje Teritorialni obrambi. 

Oktobra so sc vedno bolj širili gla
sovi o konfederativni ureditvi. 

23.december - Na plebiscitu o osa
mosvojitvi so se Grosupeljčani 
nadpovprečno izrekli za samostojno 
državo - 91%. V krajevni skupnosti 
Mlačcvo je bil ta delež še nekoliko vi
šji. Pred referendumom so članom 
predsedstva občine dodelili vojaško 
opremo. Prav ta pa mi je dala slutiti, 
da brez vojne ne bomo prišli. Te teme 
z ljudmi nisem načenjal; pa tudi sicer 
je zelo malo Slovencev verjelo, da bi 
bili lahko napadeni. 

23. januarja 1991 je zasedalo 
predsedstvo občine eno uro pred sejo 
skupščine. Na seji jc bila sprejeta od
ločitev o odstranitvi starih državnih 
simbolov. 

19. februarja jc prišel v Slovenijo 
zvezni predsednik Ante Marković. 
Grožnje osamosvojitvi so bile vedno 
bolj očitne. V slovenski skupščini pa 
so nekateri glasno oporekali proračun
skim postavkam, ki naj bi jih namenili 
za obrambne namene. 

30. marca jc bil končno sprejet re
publiški proračun. 

23. maja jc jugovojska povečevala 
svoje dejavnosti. V Pckrah pri Mari
boru jc bilo vedno bolj vroče, še pose
bej zaradi dveh zajetih jugoizvidnikov. 

Zadnje dneve maja 80 bi la letala ved
no bolj hrupna in nekateri slovenski 
mediji so to zastraševanje samo še 
stopnjevali. Razpoloženje med ljud
mi je bilo kljub temu optimistično. 

V začetku junija 1991 seje vedno 
bolj govorilo o slovenski osamosvoji
tvi, ki bo verjetno krvava. Čeprav je 
bila doma v omari tista oprema, ki me 
je vsako jutro opozarjala, tem črnim 
slutnjam nisem hotel verjeti. 

Junijska številka Naše skupnosti, tik 
pred osamosvojitvijo, je objavila na 
zadnji strani članek O lipetih in nor
cih. "Kdo komu drži figo v žepu?" -
še posebej zato, ker je osamosvojitev 
tesno povezana z "našim Janezom". 

16. junija so v Šentvidu pri Stični 

(takrat je bil še v občini Grosuplje) od
pirali nov gasilski dom. Slovesnost z 
mašo je vodil beograjski nadškof in 
metropolit dr. Franc Perko. Veličast
na manifestacija te humanitarne dejav
nosti jc bila obogatena z mašo, kar se 
do takrat praviloma ni dogajalo. Med 
pridigo je v svojem značilnem opti
mistično vzpodbujcvalnem slogu med 
drugim dejal: "Slovenci smo pred zgo
dovinskim trenutkom. Veselim se z 
vami, vendar ne klonite, če ne bo šlo. 
vse tako, kot si morda danes zamišlja
te." Ker je prebival v Beogradu in pri
jateljeval z raznimi veleposlaniki, mu 
verjetno ni bilo težko priti do infor
macij, kijih ostali nismo poznali. 

19. junija so v slovenski skupščini 
razpravljali o grbu in zastavi. 

V nedeljo, 23. junija, je bil v Šent
vidu pri Stični tradicionalni pevski ta
bor. Že iz slavnostnega govora Lojze
ta Peterleta smo lahko razbrali, da gre
mo Slovenci po svoji poti. Po končani 
uradni prireditvi smo odšli v šentviški 
zavod invalidnih otrok, pozno popold
ne je bilo tudi nekaj časa za srečanja s 
prijatelji, zvečer pa smo v Grahovcu 
pri Boštanju zakurili velik kres. 

24. junija je poslal priporočilo 
predsednik občine, da obeležimo dan 
osamosvojitve po krajevnih skup
nostih "z vso narodno zavzetostjo". 

25. junija jc bila v slovenskem par
lamentu razglašena samostojna slo
venska država. V krajevni skupnosti 
Mlačevo smo sc tega dne dogovorili 
za proslavo, ki bo naslednji dan poz
no popoldne pred gasilskim domom 
na Velikem Mlačevem. Fantje so 
postavili pravi fantovski mlaj. 

26. junija. V sredo smo imeli sejo 
občinske skupščine. Vsak predstavnik 
KS jc prejel slovensko zastavo. Vz
dušje je bilo na vrhuncu. Vstali smo! 
Nekaterim so se zasvetile oči . . . Naj
bolj zagreti pa so poljubljali zastavo. 
Sejo smo zaključili prej kot običajno. 

Nadaljevali smo s proslavami po kra
jevnih skupnostih. Z nagovorom ni
sem spodbujal k nestrpnosti - dovolj 
sojo vnašali že ves dan frfotajoči heli
kopterji. 

Ob osmih zvečer so v Grosupljem 
začeli s prireditvijo. Poleg uradnega 
in kulturnega programa so zasadili tudi 
lipo-slovenski državnosti včast. Naša 
prireditev se do takrat še ni končala. 
Ob enajstih zvečer smo nato tudi mi 
odšli na Kolodvorsko ulico, kjer je bilo 

\ £ J KOZMETIČNI SALON 

SILVA G L A V A N 

i i NOVO-PERMANENTNI M A K E UP 

* specialna nega obraza in telesa s Thalgo kozmetiko 

* najsodobnejši preparativni in aparativni anticelulitni 

postopki - ultra zvok, algoterapija, mišična stimulacija 

* ročna lymfna drenaža 

* solarij, depilacija 

* ličenje za posebne priložnosti 

Brezplačno svetovanje za nego problematične kože in prodaja 
profesionalne negovalne kozmetike T H L AGO. 

Kozmetični salon Silva Glavan 
Brinje 1/47, Grosuplje, tel.: 061 / 762-132 

pred občino zbranih še vedno precej 
ljudi na veselici. 

27. junija. Okoli ene ure zjutraj smo 
najbolj zagreti odšli na vrt domače 
gostilne, kjer nam je prijazna lastnica 
postregla kljub zaključenemu obrato
valnemu času. S harmoniko in pesmi
jo smo se razhajali v zgodnjem jutru -
okoli tretje ure zjutraj... 

Iz prižganega radia v gostilni pa je 
kot strela z jasnega zarezala vest, pol
na vprašajev: "Vojska prodira z oklep
nimi vozili proti Novemu mestu..." 

Preostale slabe tri ure se ni dalo zas
pati. Nedorečene misli so zahajale v 
temne sence, in se vedno znova us
tavljale ob tisti zadnji bilki: "To so le 
moraste sanje!". Nekaterih reči se 
preprosto ni dalo razložiti, saj sem si 
pri služenju vojaščine v Paraćinu ust
varil dokaj dober vtis. "Kako je mo
goče, da nekdo nekomu tisto dobro 
zatre in iz njega prikliče sence zla?" 

Med jutranjo potjo v službo sva z 
ženo ugotavljala, daje precej več uni-
fonniranih ljudi ob poteh. Službo sva 
zaključila prej kot običajno in pos
kušala priti domov - a ni šlo. Pod 
Malim Vrhom je kolona zastala. Tu 
nekje sva srečala soseda v uniformi. 
"Kako si?" - "Dobro" - pa tudi če ne 
bi bilo tako, bi mi dejal enako... 

Vozila sva se neskončno dolgo. 
Prah, sonce... Po ovinkih sva se pre
bila čez Pijavo Gorico proti Turjaku. 
Na koncu te dolge poti se vendarle 
spustiva v domačo vas. Na pacipresi 
pri kapelici je v zraku plapolala dol
ga slovenska zastava - sicer še brez 
grba - ki sojo sešile domačinke. 

Iz radia zaslišim glas prijatelja: 
Ponosem sem, ker tu živim, 
v deželi tej, ki ljubim jo. 
Na prsih nosim rožmarin 
in v srcu mojo Slovenijo. 
Kozarce zase dvignimo, 
ker dobro v srcu mislimo. 
Zdravljica odmeva vsepovsod. 
Bog živi ves slovenski rod! 
"Saj to je Jože!" 
Refren v ritmu valčka mi je še dol

go odzvanjal. 
"Dogaja se nekaj velikega." 
Žive barve so se prepletale v vetru 

kot neskončna reka, ki se nikoli ne 
ustavi... 

Ob 5.uri popoldne je prinesel občin
ski kurir obvestilo, da moramo mo
bilizirati kurirsko in dežurno ekipo v 
krajevni skupnosti. 

Naslednje dneve je velika večina so-
krajanov dobrovoljno sprejemala vse 
dodatne obveznosti. Še več! Med nji
mi je bila cela vrsta ljudi, ki so samo
iniciativno želeli pomagati predvsem 
v pripravah za zaščito prebivalcev. 
Kurirske službe, gasilci, ekipe prve 
pomoči, dežurstvo na posestvu v Bo
štanju, ženske so pralc perilo našim 
vojakom, ki so bili razporejeni v oko
lici gradu, prevozniki so ponujali pre
voze... gostinci - vsi so po svojih 
močeh skrbeli... V dežurstva je bilo 
vključenih 134 ljudi. 

Morda je bila prva noč teh dežurstev 
najbolj zastrašujoča. Vsa navodila ki 
smo jih prejeli pred nekaj urami, niso 
skoraj nič koristila, saj sta bila osnov
na komunikacijska sistema mrtva - te
lefoni so oglušeli, prav tako pa je bila 
blokirana radijska zveza. V precej 
močnem neurju sva se odpravila po 
nadaljnja navodila s Tonetom Nov-
Ijanom iz Malega Mlačevega v Malo 
vas, kjer je bil sedež za zvezo s kra
jevnimi skupnostmi. 

Zjutraj sem odšel proti Grosupljem 
in pred "Rusom" srečal predsednika 
občine. Usedla sva se za hip v restav
racijo - samo toliko, da mi je pove
dal, kje bo "nova lokacija občine", 
če se bodo zadeve stopnjevale. 

Na Medvedjeku pri Trebnjem so le
tala vedno bolj grozila zaustavljeni 
koloni tovornjakov in v okolici raz
porejenim "teritorialcem". i 

"Naši fantje so zbrani v 
Žalni, če bo vojaška kolona 
prebila Medvedjek in kre
nila proti Polici. Na novem 
avtocestnem useku za Poli
co pa že čakajo komunalci 
s svojimi zalogami, da jim 
posmodijo..." 

Poznejša vest, da je bil v 
letalskem napadu ubit tudi 
kmet Kotar iz Medvedjeka, 
s katerim smo pred leti pri
jateljevali, ko smo razširili 
cesto na tem sopihajočem 
klancu, meje še toliko bolj 
prizadela. 

Veliko skrbi smo preživeli tudi za
radi vpoklicanih svojcev v enote I O, 
še največ pa tisti, katerih sinovi so 
služili pri vojakih. Smrt vojaka Fran
ca s Krke je tesnoben občutek le še 
stopnjevala. Precej strahu med ljudi 
je vnesla tudi vest o nameravanem 
požigu vojaškega skladišča v Kamni 
Gorici. Če bi se to zgodilo. Grosu
peljska dolina še vrsto let ne bi bila 
prepoznavna. 

Ogenj je grozil tej dolini - tej veliki 
zeleni reki. 

A reka je bila neustavljiva. 
Jože Miklič 

skupna humanitarna akcija 
slovenskih medijev 

in človekoljubnih organizacij 
Slovenija 

Rdeči križ, Karitas, Unicef 

roka pregnancem 
slouenska uas 

rdeči križ 
60101-678-5167» 

harlM 
51800-678-62»87 

sklic 
6007 

namen nakazila 
roka pregnancem 

brezplačni tolelon za nakazila 

080 22-44 

"Stoti inu obstati" 
13. junija 1999 v župnijski cerkvi Škocjan 
Tako je pred davnimi stoletji preroško za
pisal Primož Trubar. V spomin na obletni
co Trubarjevega rojstva in krsta v škoc
janski prafari pa Krajevna skupnost Škoc
jan praznuje svoj krajevni praznik. 
Izrek ima za te kraje še posebno sporoči
lo. Zato so ga sprejeli za svojega priza
devni organizatorji že 3. tradiconalne kul
turne prireditve, ki je bila v nedeljo po do
poldanski sv. maši. 
V programu so sodelovali predsednik KS 
Škocjan - Jože Krašovec, župan občine 
Grosuplje - Janez Lesjak, člani K U D Škoc
jan - Štefan Zrnec z izrednim posluhom 
za govorjeno besedo, Darja Stare, Urška 
in Katarin Nučič ter Martin Tomažin. Pro
gram je povezovala Ksenja Adamič. Umet
niško lepo zasnovano prireditev pa so 
zaokrožili pevci z mednarodnim izborom 
in tematsko zelo raznovrstmimi glasbeni
mi točkami - M P Z Vokal iz Grosuplja s 
kar tremi solističnimi nastopi, ŽPZ Ro-
zamunda in Otroško-mladinski pevski zbor 
iz Škocjana. Slednji so še posebej razve
selili, saj naraščaj za te kraje pomeni lučko 
za življenje ali kot bi temu dejal Trubar: 
"Stati inu obstati". 

Jože M. 

Otroško - mladinski pevski zbor Škocjan 
in Moški pevski zbor Vokal - Petrovi pevci, Grosuplje 

KNJIŽNICA GROSUPLJE 



7. sejo občinskega sveto 

Merjenje moči med županom in pomiadniki 
26. maja - SDS, SKD in SLS 

zavrnili obravnavo najpomemb
nejših točk - Cerkev Marijinega 
rojstva in Turenček kulturna spo
menika - Napake in prevare v 
krajevnih skupnostih? - Župan 
ne bo pooblaščen za odpis terja
tev - Razvoj Radenskega polja in 
KS Polica - Oporečna kakovost 
pitne vode? 

niso obravnavali, kot določajo pra
vila, odbori in komisije občinske
ga sveta. Župan Janez Lesjak je 
predlogu ugovarjal in skušal svet
nike pridobiti z utemeljevanjem, 
da za sejo velja še stari statut, da 
so vse sporne točke že nekaj me
secev v obravnavi, da pomeni ča
kanje izgubo časa ter prihodkov, 
da stanejo priprave za zazidavo pri 

PRAVILA IN BLIŽNJICE 
Član občinskega sveta Jože Ko

šir (SDS) je zahteval, da se z dne
vnega reda umakne 7 predlaganih 
točk: o organizacijskih spremem
bah občinske uprave, o spremem
bah plač občinskih funkcionarjev 
in nagrad članov občinskih delov
nih teles, o ureditvenem načrtu 
območja Stari gasilski dom, o spre
membah plakatnih taks in cen 
plakatiranja, o novih občinskih 
dajatvah za zazidljivo, a nezazida
no zemljišče oz. o novih dajatvah 
za večje funkcionalno zemljišče in 
o izgradnji toplovoda od osemlet
ke na Adamičevi do Občine na 
Kolodvorski. Predlog je utemeljil 
z dejstvom, da navedenih točk še 

Starem gasilskem domu 6 milijo
nov, zaradi zavlačevanja pa bodo 
stale še več in sploh, daje dosled
no upoštevanje formalnih pravil 
čista birokracija. Župana so sicer 
podprli svetniki LDS in Z L S D , 
vendar svetniki pomladnih strank, 
ki imajo v Svetu večino, temu niso 
nasedli. 

INTERMEZZO 
O DENARJIH 
O povišanju plač in nagrad občin

skim funkcionarjem oz. samim 
sebi, hkrati pa o uvedbi novega, po 
županovem predlogu zelo visoke
ga občinskega davka (imenovane
ga nadomestilo) - od nezazidanih 
zazidljivih zemljišč v prvem ob

močju bi bilo treba od 700 m, 
plačati 120.000 tolarjev letno, vi
šina občinskega davka od funkci
onalnega zemljišča, večjega od 
300 m, pa še ni določena - se bo 
torej razpravljalo na eni od prihod
njih sej. Zvišanje plač oz. nagrad 
in zvišanje občinskih dajatev se
veda ni v nikakršni povezavi, ali 
se nam bo zasoljena juha z 
županovega jedilnika res servira
la, pa bo odločila pomladna veči
na v Občinskem svetu. 

KULTURNA SPOMENIKA 
Župnijska cerkev Marijinega 

rojstva in Turenček v Šmarju je 
Občinski svet na predlog Lju
bljanskega regionalnega zavoda za 
varstvo naravne in kulturne de
diščine soglasno razglasil za kul
turna spomenika. Razglasitev je 
potrebna za pridobivanje sredstev 
Ministrstva za kulturo v letu 2000. 

Restavriranje slik, ki jih hrani 
cerkev v Šmarju, je tako rekoč zak
ljučeno, restavriranje fresk in ol
tarjev v cerkvi ter Turenčka pa se 
bo, če bo denar, nadaljevalo tudi 
prihodnja leta. 

NAPAKE IN 
PREVARE V KS? 
Nadzorni odbor Občine, katere

ga predsednik je Rajko Janša, je 
marca izdal negativno mnenje o 
zaključnem računu občinskega 
proračuna za leto 1998, po dodat
nih pojasnilih občinskih strokov
nih služb in Krajevne skupnosti 
Grosuplje pa jc zdaj izdal pozitiv
no mnenje, vendar s priporočilom, 
naj finančno poslovanje KS vodi 
računovodstvo Občine, "kar daje 
temeljnega pomena za prepreče
vanje napak in prevar pri ravnanju 
z javnimi sredstvi". 

Ker svetniki ne dobivajo zapis
nikov Nadzornega odbora, čeprav 
je Svet marca sprejel sklep, da se 
jim zapisniki dostavijo, so Milena 
Lunar ( Z L S D ) , Jože Intihar 
(SOPS), Janez Dolinšek (SLS) in 

Marjan Šircelj (SDS) to ponovno 
zahtevali, več svetnikov in svetni
ca pa so predlagali, naj se knjigo
vodstvo vseh, ne le 6 KS, prenese 
na Občino, saj je finančno poslo
vanje KS sestavni del občinskega 
proračuna. Župan Janez Lesjak se 
s predlogom ni strinjal, češ da so 
KS pravne osebe, njihovi predsed
niki pa za njih ne odgovarjajo, ven
dar bodo predlog preučile občin
ske strokovne službe. Glede "na
pak in prevar" pa v zapisniku seje 
Sveta stojijo zapisane besede 
predsednika R. Janša, "da Nadzor
ni odbor Občine ni ugotovil nobe
nih napak ali prevar pri ravnanju z 
javnimi sredstvi v krajevnih skup
nostih", sam pa sem si zapisal nje
gove besede, daje bil predlog na
pisan, da se ne bi dogajale napake 
in prevare. 

ŽUPANOVA POOBLASTILA 
Občinski svet je dal županu Ja

nezu Lesjaku pooblastilo za sa
mostojno odločanje o pridobitvi 
ali odtujitvi premičnega občinske
ga premoženja ter za pridobitev 
nepremičnega premoženja do 
vrednosti 1.500.000 tolarjev, gle
de pooblastila za odpis terjatev, 
ki se ne dajo izterjati in ki po pred
logu ne presegajo 500.000 tolar
jev, pa so bila mnenja različna: 
Jože Košir (SDS) jc predlagal čr

tanje takega pooblastila, Janez 
Dolinšek (SLS) je predlagal mejo 
do 50.000 ali 100.000 tolarjev, 
Jože Intihar (SOPS) pa do 
100.000 tolarjev. 

Župan tako nizkega praga ni 
želel sprejet, zato je predlagal gla
sovanje 0 črtanju in predlog je bil 
izglasovan. 

RADENSKO POLJE 
IN POLICA 
Svet je sprejel sklep O sofinan

ciranju izdelave projektov za ure
ditev Radenskega polja in področ
ja KS Polica. Projekta bosta ob
segala prestrukturiranje po
deželskih dejavnosti, vzpodbujan
je turizma ter ureditev sprehajal
nih poti ipd. V projektna sveta, ki 
naj bi sodelovala s priporočili, in
formacijami in sodelovanjem na 
terenu, so bili imenovani: Mojca 
Sajevic (KS Račna), Valentina 
Vehovcc (KS Mlačcvo), Stane 
Peterlin in Jože Miklič oz. Andrej 
Ferjan (KS Polica) in Janez Do
linšek (Občinski svet Občine 
Grosuplje), v obeh svetih pa so še 
Franc Žitnik (Občinska turistična 
zveza), Ana Pavčič (Kmetijska 
svetovalna služba) in Martina 
Zajec (Občina Grosuplje). Ures
ničitev projekta naj bi plačalo 
Ministrstvo za kmetijstvo. 

Jakob Miiller 

Potiski kraji 

Skupna seja odborov za gospodarstvo in prostor 
Grosuplje, 3. junija - Skupni 4. 

seji Odbora za gospodarstvo ter 
Odbora za prostor, komunalno in
frastrukturo in ekologijo je po do
govoru s predsednikom Odbora za 
prostor, mag. Petrom Verličem, 
načeloval Marjan Šircelj, predsed
nik Odbora za Gospodarstvo, inje 
bila združena z namenom, da se 
opredelijo naslednje skupne inte
resne vsebine: 

• Obravnava ureditvenega na
črta Stari gasilni dom 

• Obravnava ureditvenega na
črta Družbeni dom Grosuplje 

• Obravnava osnutka odloka o 
spremembah in dopolnitvah pro
storskih sestavin dolgoročnega 
in srednjeročnega plana Občine 
Grosuplje 

• Odlok o spremembah in do
polnitvah odloka o nadomestilu 
za uporabo stavbnega zemljišča 

• Informacija o upravičenosti 
gradnje toplovoda od osnovne 
šole ob Adamičevi cesti do Ko
lodvorske ceste 

Člani obeh odborov so uvodoma 
razpravljali o ureditveni podobi 
starega gasilnega doma in odloča
l i , ali naj občinski svet sprejme oz. 
zavrne sklep o njegovi javni raz
grnitvi. Zunanja strokovnjaka, 
prof. Janez Koželj in prof. Aleš 
Vodopivec, ter vodja Urada za pro
stor, Saša Galonja, so izčrpno po
dali funkcionalnost omenjenega 
projekta. Galonja je obrazložil, da 
je občinski svet v prejšnjem man
datnem obdobju, leta 1997, preko 
javnega natečaja sprožil pripravo 
ureditvenega načrta, zmagovalec 
katerega je prof. Vodopivec. Taje 
pojasnil vizijo svoje prostorske 
ureditve, tj. štiridelno tržnico s 
ploščadjo, kjer naj bi se odvijal 
tržni program, zaprti del tržnice, 
trgovsko-poslovni kompleks z 
drobnim programom v pritličju in 
poslovnimi prostori v prvi etaži, 
otroško igrišče in park. V razpra
vo je posegel župan Janez Lesjak 
z željo, da bi projekt pokazali 
ljudem ter opomnil , da mora 

Grosuplje graditi stroka in ne po
litika. "Nihče ni pristojen ekspli
citno trditi, da ta projekt ni v redu. 
Zadevo moramo prerešetati s svo
jimi sugestijami kot popotnico za 
javno razgrnitev. Prejšnji svet je 
sprejel akt, ki ga sedanji svet po 
strokovni plati ne more negirati," 
je Lesjak podprl javno razgrnitev 
načrta. Na vprašanje prometne ure
ditve, ki gaje sprožil Predalič, pa 
je odvrnil, da bo parkirno proble
matiko potrebno reševati posebej, 
s prometno študijo. Prof. Koželj, 
član izborne komisije in nevtralni 
svetovalec, je spodbujal k sprožitvi 
procesa: "Grosuplje je torišče 
dogajanja, ki mu je potrebno pris
luhniti . Stvarnost terja neko 
dejavnost v prostoru. Naš javni 
prostor ni adekvaten, lepo urejen 
kot naša stanovanja, in to nas raz
likuje od ostalih Evropejcev. Za
sebno bogastvo - javna revščina. 
Skromen projekt v idiličnem, še 
nekoliko vaškem prostoru, do
pušča alternativo za v bodoče." 

Galonja je zaključil, da je vloga 
javne razgrnitve ta, da se ljudem 
omogoči vpogled v ureditveni nač
rt, ker ga s svojimi pripombami 
ovrednotijo in prispevajo k njego
vi fleksibilnosti. Odbor za gospo
darstvo jc sklep o javni razgrnitvi 
zavrnil (3:2), odbor za prostor pa 
gaje soglasno sprejel. 

Naslednja točka dnevnega reda je 
obravnavala ureditveni načrt 
družbenega doma, bodoči sestav
ni del upravnega trikotnika, in si
cer občinske stavbe, sodišča in 
družbenega doma. V pojasnitev je 
Galonja izjavil, daje zadeva neo
pazno spolzela mimo krajanov, saj 
javna razgrnitev ni izluščila nobe
nega predloga. Globalna zazidal
na ureditev predvideva rušenje se
danjega objekta in izgradnjo no
vega, višjega in podkletenega po-
slovno-stanovanjsko-kul turnega 
objekta. Zgornja etaža naj bi na
domestila sedanji občinski sejni 
prostor in obenem funkcionirala 
kot javni prostor z razstavnim 

predprostorom. V srednji etaži naj 
bi bili stanovanjski prostori, v prit
ličju poslovalnice, klet pa naj bi 
bila namenjena shrambam in za
klonu, omogočala naj bi tudi 
dostop v bodočo garažno hišo. 
Omenjeni projekt vključuje šc ure
ditev zunanjega prostora oz. obli
kovanja zelenih površin, ki bi po
vezale upravne objekte med seboj, 
ščitile pred vplivi prometnega hru
pa in prahu, hkrati pa definirale 
odprt prostor v smislu ustvarjanja 
ambicnta družbene vsebine. Po
novno reakcijojc izzvala problema
tika novih parkirnih mest in 
županova obrazložitev, da jih v cen
tru Grosupljega ne bo povečeval. 
Sicer pa se zavzema za izgradnjo 
obvoznice in dislocirane trgovinske 
dejavnosti na periferijo, kar bi raz
bremenilo promet strogega mestne
ga jedra. Odlok sta zavrnila oba 
odbora in predlagala izdelavo no
vega ureditvenega načrta za celot
no območje upravnega trikotnika. 
Nadaljevanje na naslednji strani 



Za, po dnevnem redu sledečo 
obravnavo osnutka odloka o spre
membah in dopolnitvah prostor
skih sestavin dolgoročnega in sred
njeročnega plana Občine Grosup
lje, je predsednik Odbora za pro
stor, Peter Vcrlič, predlagal, naj se 
prestavi na naslednjo sejo, zaradi 
odsotnosti pristojnega razlagalca. 
Odborniki so kljub temu nadalje
vali z debato. Polimiziranje je zbu
dila črnograditeljska problematika. 
Župan je pojasnil, da se na občini 
zavedajo problema, ne vedo pa, 
kdo ima črno gradnjo. Gril je pris
tavil, daje na območju Grosuplje
ga 70% obratovalnic gospodarske 
stroke, ki nimajo urejene doku
mentacije, in naj se tem ljudem 
pomaga. Lesjak je odvrnil, da bodo 
tistim, ki se spopadajo s težavami 

9. junij - Nove občinske dajatve 
odložene - Plača župana 285.000 
tolarjev - Nesoglasje glede za-
zidave območja starega gasilske
ga doma - Letošnja nagrajenca 
Anton Jerovšek in p. Lojze Štru-
belj - Previsoka cena toplovod
nega ogrevanja. 

ENIM KORENČEK, 
DRUGIM PALICA 
Za sejo Občinskega sveta 9. ju

nija sta bili napovedani dve širše 
pomembni zadevi: sprememba 
plač župana in svetnikov, seveda 
navzgor, in uvedba novih, zelo vi
sokih občinskih dajatev na zem
ljišča v naseljih, o katerih smo žc 
poročali. Zadevi seveda ne izha
jata ena iz druge, vendar sta obe v 
zvezi z občinsko blagajno, ta pa 
tudi z denarnicami davkoplačeval
cev. 

Zaradi mnenja odbora za gospo
darstvo, da stvari še niso dovolj 
jasne, in zaradi potekanja posve
tovanj s krajevnimi skupnostmi je 
bila na predlog župana Janeza 
Lesjaka obravnava o nadomesti
lih za nezazidana zemlj išča 
umaknjena z dnevnega reda. 

Pač pa je Občinski svet po dob
rem letu spet popravil pravilnik o 
plačah župana, podžupana in svet-
nikov ter o nagradah članov 
nadzornega odbora, štaba civilne 
zaščite in delovnih teles občinske
ga sveta. Komisija za imenovanja 
itd. je glede na pripravljeni doku
ment predlagala 100 % višjo ne
poklicno plačo svetnikov: name
sto 7,5 % županske plače naj bi 
svetniki za delo v občinskem sve
tu in njegovih odborih ter komisi
jah mesečno zaslužil i 15 % 
županske plače. Svetnik Dolinšek 
(SLS) je predlagal črtanje poklic
nega podžupana, češ da v občini 
Grosuplje ni potreben, dipl. prav. 
Nevenka Pletcrski, direktorica 
občinske uprave pa mu je ugovar
jala, naj se zakonska možnost 
poklicnega podžupana izkoristi ne 
glede na trenutna mnenja, medtem 
koje svetnik mag. Kranjc (LDS) 
omenil nastavitev celo več 
podžupanov. Nato za Dolinškov 
predlog ni glasoval nihče drug. Po 

pridobivanja potrebne dokumen
tacije, pomagali, saj so vsem dane 
možnosti za legalizacijo, da pa 
srečuje tudi take, ki ne storijo 
ničesar za ureditev svojega obra
tovanja. 

Pri naslednji obravnavi Odloka 
o spremembah in dopolnitvah od
loka o nadomestilu za uporabo 
stavbnega zemljišča je sodeloval 
Jože Miklavčič, vodja Urada za 
komunalno infrastrukturo. Stro
kovne občinske službe so pripra
vile omenjeni odlok za nepozida
na stavbna zemljišča z namenom, 
da se preprečijo preprodaje z za
zidljivimi zemljišči. Veljavni od
lok določa, da se nadomestilo za 
nezazidana stavbna zemljišča 
plačuje od presežka funkcionalne
ga zemljišča (300m2). Dolinšek je 

mnenju Jožeta Intiharja (SOPŠ) 
predvidene plače in nagrade niso 
usklajene s proračunom, vendar je 
svetnik mag. Verlič, predsednik 
področne komisije, ugovarjal, da 
so vsa povišanja usklajena z za
konom o lokalni samoupravi! 

GROSUPLJE 
- KAKŠNO MESTO? 
Tretja pomembna tema je bila 

ureditev oz. zazidava pri Starem 
gasilskem domu, in sicer 7300 m2 
zemljišča med delčkom Adamiče
ve, gasilskim domom, Grosu-
pcljščico, bloki ob Ljubljanski 
cesti in tržnico. Ureditveni načrt 
narejen v skladu z idejnim načr
tom arh. Aleša Vodopivca predvi
deva izgradnjo pritlične pokrite 
tržnice in enonadstropne poslov
ne stavbe, parkirišč in ureditev 
zelenega trga, namenjenega odpr
ti tržnici, mestni park ob Grosu-
pcljščici in otroško igrišče. Po iz
gradnji obvoznice se naj bi tudi 
cesta do mosta spremenila v obo
jestransko parkirišče. 

Predvideni ureditvi je nasproto
val svetnik Šircelj (SDS), ki je 
zahteval, da sc sprejme nova pro
gramska zasnova, in sicer za ce-

predlagal povečanje meje vsaj na 
600m2. Predalič je poudaril, da 
naj bi ta odlok preprečeval pre
kupčevanje, po drugi strani pa da 
polni proračun. Miklavčič je od
vrnil: "To je res, občina bi mora
la biti bolj pazljiva pri dajanju in
formacij o zazidljivosti." "Ni od
lok tisti, ki bo preprečil špekula
cijo. S politiko, kot jo vodimo, 
tlačimo podjetništvo in povzdigu
jemo lastništvo," je zaključil Šir
celj. Oba odbora sta soglašala z 
zavrnitvijo odloka in predlagala 
pripravo novega odloka, ki bi pre
prečil prekupčevanje, selekcioni
ral zemljišča, ki so za občino raz
vojnega pomena, in ki naj ne bi 
zadeval investitorjev, ki so že 
začeli s pridobivanjem informa
cij-

lotno ozemlje med Ljubljansko, 
Adamičevo in Grosupeljščico, ta 
9000 m2 velik prostor pa naj se 
zazidalno maksimalno izkoristi za 
še več poslovnih prostorov, ki jim 
je treba dodati tudi stanovanjske 
prostore, za še več parkirnih mest 
in za garaže. Podobno sta menila 
tudi svetnik Dolinšek (SLS) in 
svetnik A h l i n ( Z L S D ) , ki je 
opozoril, da so maksimalni zazi
dalni načrti za ta predel že obsta
jali, koje sam bil predsednik izvrš
nega sveta, vendar je hkrati 
podvomil, da bi bili stanovalci v 
obstoječih blokih in individualnih 
hišah pripravljeni prenesti na ze
lenici še en blok, spomnil pa je 
tudi na velike denarje, potrebne za 
realizacijo takih načrtov. 

Kljub navedenim ugovorom in 
idejam je Svet odločil, da se ure
ditveni načrt javno razgrne in se 
tako omogoči, da se ljudje do nje
ga opredelijo. 

OBČINSKE NAGRADE 
IN PRIZNANJA 
Ob občinskem prazniku 25. ju

nija bosta dobila nagrado z zlatim 
znakom Občine Grosuplje Anton 
Jerovšek, ustanovitelj Citroeno-

Upravičenost sklepne teme o 
gradnji toplovoda od osnovne 
šole ob Adamičevi cesti do Ko
lodvorske ceste je predstavil Ja
nez Skarlovnik, direktor Javnega 
komunalnega podjetja Grosuplje 
(JKP). Predvidevane razširitve, 
naj bi k obstoječem omrežju prik
ljučile naslednje objekte: APP, 
stanovanja na Levstikovi ulici, 
novi šolski kompleks, pošto, po
licijo, železniško postajo, poslov-
no-stanovanjski blok na Taborski 
3 in stanovanjske bloke severno 
od Adamičeve ceste. Sistem 
daljinjskega ogrevanja, k i v 
Grosupljem deluje od 1988, že 
vsa leta obstoja prinaša izgubo 
zaradi nedograjenosti sistema kot 
celote, š i roke razmejenosti 
omrežja z majhno gostoto odje-

vega avtoservisa, po katerem je 
Grosuplje postalo znano po vsej 
državi, in p. Lojze Štrubelj, plo-
dovit prevajalec iz nemščine, 
francoščine, španščine , i ta l i 
janščine in angleščine, zlasti za 
svoji domoznanski knjigi o 
župnijah Šmarje in Polica. 

Priznanje z zlatim znakom bo 
dobilo podjetje Kovinastroj Gast
ronom Grosuplje, priznanje s sre
brnim znakom bosta dobili zdrav
nica dr. Fani Grabljevec M i 
klavčič in Knjižnica Grosuplje, 
priznanje z bronastim znakom pa 
podjetnik Jože Mostar iz Para-
dišča in S K K Račna. 

PREDRAGE CENE 
TOPLOVODNEGA 
OGREVANJA 
Toplovod s kotlovnico Dvori 

ogreva bližnje bloke in individu
alne hiše, kmalu pa naj bi se po
daljšal od šole Brinje do Občine 
na Kolodvorski. Toda predstav
nik individualnih uporabnikov 
toplovoda je Svetu navedel, daje 
cena ogrevanja za 80 m2 kar 
120.000 tolarjev, kar pomeni več 
kot 2500 litrov olja. Župan je si
cer priznal neracionalnost za jav-

malcev na enoto omrežja in zara
di slabše izkoriščenosti centralne 
kotlovnice - taje bila načrtovana 
za premog, 1990 pa je bila preu
rejena za kurilno olje. "Izgradnja 
centralnega energetskega sistema 
je prav gotovo do lgoročna 
naložba, ki naj bi doprinesla 
predvsem k racionalni porabi 
neobnovljivih virov energije in k 
bolj čistem in prijaznem bivalnem 
okolju," je povedal Skarlovnik. 
Po Verličevi opombi, da se mora
jo vse investicije javnega značaja 
po odredbi finančnega ministr
stva projektirati na podlagi določil 
v Uradnem listu, so odborniki skle
nili, naj JKP izdela podrobnejšo 
študijo, ki bo upravičila realizaci
jo omenjenega projekta. 

Barbara Punce 

in 

ne potrebe nujnega, a ne dovolj 
izkoriščenega toplovodnega sis
tema, vendar je obenem napove
dal, da individualni odklopi ne 
bodo dovoljeni. 

SPOMENIKA 
REVOLUCIONARJEMA 
V zvezi s predvideno prestavit

vijo spomenika Dolfa Jakhla na 
vogalu Kolodvorske in Taborske 
ceste ter revolucionarja Stojana 
Šuligoja - Jopeta pred vrtcem 
Mojca je svetnik mag. Kranjc 
zahteval, da se navedejo dokazi 
o njunih zločinih, sicer da gre za 
obrekovanje, ki je kaznivo. Svet
nik Dolinšek (SLS) gaje opozo
ril na podatke, objavljene v pu
blikacijah partizanskih in drugih 
zgodovinarjev, ki nudijo dovolj 
osnove za umik obeh revolucio
narjev na partizansko pokopa
lišče. 

ODVOZ POSEBNIH 
ODPADKOV 
Svetnica Šparovec je Občinski 

svet opozorila, da se kosovni in 
nevarni odpadki že dve leti ne 
odvažajo. Do kdaj še tako? 

Jakob Muller 

IIHICINi 
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ZA NAŠE Z N A N E K U K I KUPUJEMO: 

- atraktivne zazidljive parcele 

večji prostor ali hišo v centru Grosupljega, primerno za 

klasično slaščičarno 

- dvodružinsko stanovanjsko hišo v Grosupljem 

Najemamo tudi stanovanja vseh velikosti. 

ZATO: ĆE STE ZAINTERESIRANI ZA KATERO OD NAŠIH 

PONUDB SE OGLASIT! PRI MAS! 

zavod za prostorsko, komunalno 
in stanovansko urejanje 
grosuplje, d.o.o. 

POSREDUJEMO PRI PROMETU Z 

- ZAGOTAVLJANJE V A R N E G A N A K U P A , 
PRODAJE IN ODDAJE NEPREMIČNIN 

- CELOVITA PONUDBA NEPREMIČNIN Z A N A K U P , 
PRODAJO IN N A J E M 

- SKLEPANJE KUPOPRODAJNIH POGODB 
IN ZEMLJIŠKOKNJIŽNI PREPIS 

- CENITEV NEPREMIČNIN 

- POMOČ PRI PRIDOBIVANJU DOKUMENTACIJE 
Z A G R A D B E N O DOVOLJENJE 

- PROJEKTIRAMO STANOVANJSKE, 

telefon:(061) 763-078,762-246 

8. sejo občinskega sveto 

Izboljšanje plač funkcionarjem 
gradnja pri gasilskem domu 
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SLOVENSKI KRŠČANSK I DEMOKRATI 

25. junija 1991 
je Slovenija postalo samostojno 

in neodvisno država. 
Uresničil se je tisočletni sen 

Slovenk in Slovencev. 

Občinski odbor 
Slovenskih krščanskih demokratov 

vsem občankam in občanom 
ob 8. obletnici državnosti in 

občinskemu prazniku občine Grosuplje 
iskreno čestita. 

Naj v vetru plapolajoče zastove 
dokazujejo, do samostojna Slovenija 
praznuje svoj dan - Dan državnosti. 

Domovino, ti si ko kor zdravlje 

Občinski odbor Slovenski krščanskih demokratov (SKD) Grosuplje 
obvešča vse občane in občanke, člane stranke ter simpatizerje, da smo 
se preselili s 1. junijem na novo lokacijo v poslovno stavbo podjetja 
Inštalacije (1. nadstropje). 
Novi naslov: OO SKD, Adamičeva 51, 1290 Grosuplje, 
tel. in fax. 761-018. 
Uradne ure: vsak četrtek od 18.00 do 19.00. 

OB DN€VU DRŽRVNOSTI -
NRJV€ČJ€M SLOV€N5H€M PRRZNIKU 

čestitamo vsem občankam in občanom 
in Jih vljudno VRBIMO na osrednjo 

prireditev na Prezganju, 
ki bo v četrtek, 24. 6. 99 ob 19.00 url. 

Prireditev se prične s sveto mašo In 
se nadaljuje s kulturnim In 

zabavnim programom. 
Slavnostni govornik 

bo predsednik 
SDS JRN€Z JRNSR SDS 

Društvo / a ureditev zamolčanih 
grobov Ljubljana in Odbor 
Grosuplje vabi prebivalce Kra
jevne skupnosti Polica, občane 
občine Grosuplja in druge, po
sebno pa svojce pobitih v letu 
1942 in 1943 v Blisko vas nad Po
lico. 
Prireditev in komemoracija za 
žrtvami medvojnega nasilja bo 27. 
junija 1999 ob 15.uri v gozdičku 
pri Bliski vasi. Blagoslovljeni bodo 
grobovi in spominski križ. 

Vabi Odbor 

OO SDS Grosuplje 

No obisku v KS Ilovo Goro 

Razgovor s predsednikom 
KS Ilova Gora 
Alojzem - Slavkom Jamnikom 

Za junijsko številko smo obis
kali eno od najmanjših krajevnih 
skupnosti v Občini Grosuplje, to 
je Ilova Gora. V pogovoru s 
predsednikom sveta KS g. Aloj
zom Jamnikom, bomo poskušali 
kar najbolj slikovito predstaviti 
območje, ki je za mnoge občanke 
in občane neznano in odmaknjeno 
na obrobje grosupeljske občine, 
kar pa seveda ne pomeni, da na 
območju te krajevne skupnosti ni 
dinamičnega vrveža podeželja. 

G. Alojz Slavko Jamnik, 
predsednik krajevne skupnosti 
ste od zadnjih volitev, ob koncu 
leta 1998, bi lahko na kratko 
predstavili krajevno skupnost? 
(število prebivalcev, šoloobvez
nih otrok, območja, kijih pokri
vate...) 

Krajevna skupnost Ilova Gora je 
majhna po številu prebivalcev, pa 
vendar velika po področju, ki ga 
pokriva. Poleg tega je na stičišču 
treh občin, kar j i daje še dodatne 
značilnosti in povezovalno vsebi
no, kije v današnjem svetu še kako 
potrebna. Ne glede na majhnost pa 
je relativno gledano, koliko je vsak 
krajan vpet v posamezne aktivnos
ti, nadpovprečno aktivna, saj se 
zavedamo, da je naš razvoj odvi
sen predvsem od nas samih. Na 
Ilovi Gori nas živi skupno z nestal
no prijavljenimi okrog 150, razve
seljivo pa je, daje v zadnjih letih 
vse več otrok in mladih, ki si ust

varjajo družino doma. Posebej 
želim poudariti, da so družine tudi 
z več otroki, saj je "življenje" 
osnovna gonilna sila vsega dogaja-
nja in seveda tudi razvoja. 
Zaokroženi smo v krog treh vasi 
Gaberje, Velika in Mala Ilova Gora 
in dveh zaselkov Prelesje in Kurja 
vas. Z naših krajev je čudovit pog
led na celo občino pa tja do Alp, 
Snežnika in po dolini reke Krke. 
Pod Ilovo Goro se namreč zbirajo 
vode, ki izvirajo kot reka Krka. 
Zgodovinsko gledano je Ilova 
Gora poznana že iz rimskih časov, 
predvsem pa iz srednjega veka, saj 
je preko naših krajev skozi celo 
zgodovino tekla pomembna pot iz 
ljubljanske pokrajine na Dolenjsko 
proti Zagrebu kot drugi najnižji 
prehod za višnjegorskim (omem
ba v knjigi Stiski menihi). Od tak
rat je poznana tudi zelo stara (več 
kot 500 let) cerkev Svete trojice 
na Veliki Ilovi Gori. 

V zadnjih letih vam je uspelo 
nekaj izjemnih podvigov, saj ste 
uspeli zgraditi podružnično cer
kev in prav pred kratkim še 
športno rekreativno igrišče. Te 
pridobitve za kraj niso mačji 
kašelj, lahko na kratko opišete 
začetek in potek gradnje omen
jenih objektov in kaj je po va
šem mnenju najbolj pripomoglo, 
da ste tako majhna krajevna 
skupnost uspeli oba projekta 
vestno in gospodarno spraviti 
pod streho in sedaj že služita svo
jemu namenu? 

Na Ilovi Gori se vseh projektov 
lotimo dosledno, kar je značilno ne 
samo za ta dva objekta ampak tudi 
za vse infrastrukturne objekte, 
začenši z osnovno šolo, ki so jo 
začeli graditi po letu 1950. Od 
vseh elementov pri odločanju in 
delu pa sta pomembna predvsem 
dva: 

-Človek ima določeno željo in za 
uresničitev le-te je potrebna tudi 
iskrena volja, npr.: velika želja 

Ilovcev, da poskrbimo za versko 
in siceršnjo vzgojo otrok na vsaj 
približni ravni okolja, v katerem 
živimo, je bila tako močna, da smo 
zgradili podružnično cerkev Sve
tega križa, ki je za vse generacije 
prinesla veliko pozitivnega v naše 
kraje. 

-Postopno zavedanje ljudi, kaj je 
kvaliteta življenja. Da to ni več kot 
200 m2 stanovanjske površine na 
družino, preobširno investiranje v 
razne privatne objekte, ki ne mo
rejo povračati tistega, kar je bilo 
vloženo (po sistemu, če ima sosed 
veliko, bomo imeli mi večjo), am
pak skupni objekti, ki dejansko 
dvigajo kvaliteto življenja vseh 
generacij z vseh vidikov (cerkev -
duhovni razvoj, igrišče - telesni 
razvoj, gasilski dom - poleg 
osnovne funkcije še druženje lju
di, itd.). 

-Sicer pa so taki projekti vedno 
povezani z vsemi problemi od 
materialnih, organizacijskih in ča
sovnih. Zaenkrat nam je uspelo vse 
premostiti, za kar gre zahvala 
vsem, ki so nam pri tem pomagali, 
posebej se želim zahvaliti občin
ski upravi in bivšemu županu Ru
diju Romctu in seveda vsem kra
janom Ilove Gore. Nekateri so npr. 
pri gradnji cerkve opravili več sto 
delovnih ur. 

Proračun občine Grosuplje je 
sprejet. Pred vami so novi pro
jekti za potrebe krajanov. Kate
ri so najpomembnejši in ali so 
sredstva v proračunu zagotovl
jena za to? 

Pred nami so novi projekti in naj
pomembnejši v tem času je vodov
od. Smo 5 km zračne linije od 
moderne avtoceste, 20 km iz Lju
bljane itd., pa vendar nimamo 
osnovne infrastrukture za 
življenje. To zelo težko pojasnim 
komurkoli, ki me obišče doma na 
Ilovi Gori tako iz domovine kot iz 
tujine. Zato je ključnega pomena 
za vzpodbudo ljudem v naših kra

j ih , da se omogoči izgradnjo 
ustrezne infrastrukture. Kot prvo 
so to ceste, med katerimi je še ve
liko makadamskih, vodovod, tele
fon itd... V kolikor bomo uspeli z 
občino v doglednem času urediti 
predvsem cestno infrastrukturo in 
vodovod, potem zagotavljam, da 
bo življenje na Ilovi Gori še bolj 
pestro in še bolj kvalitetno. Razu
mem težave proračuna občine, pa 
vendar bi bilo odgovorno poskr
beti najprej za osnovno preskrbo s 
pitno vodo. Žal letošnji proračun 
tega ne odraža. Sicer pa vsak de
nar, ki gaje mimogrede vedno pre
malo, pri nas nekajkrat oplemeni
timo, saj veliko del opravimo in 
denarnih prispevkov zberemo 
znotraj krajevne skupnosti. Letos 
imamo v planu tudi ureditev vaških 
središč in pa označitev določenih 
zanimivosti za turiste. Preseneča 
pa me odločitev občinskega sveta 
o prodaji šolskega avtobusa, saj to 
pomeni bistveno slabšo povezavo 
za naše šolarje z Grosupljem, 
predvsem za interesne dejavnosti, 
plavanje, kulturne prireditve itd. 
Šolski avtobus je začel in končal z 
dnevno vožnjo v naši K S in 
predvsem zagotavljal cenejši pre
voz za vse šolarje osnovnih šol na 
razne obšolske dejavnosti in dodat
no izobraževanje (plavalni tečaj je 
nujnost današnjega časa). S popol
no komercializacijo se bo za vse 

starše to podražilo, predvsem za 
bolj obrobne kraje, kjer bodo mo
rali starši sami zagotavljati del pre
vozov, v primeru nezmožnosti pa 
preprosto odpovedati udeležbo 
otrok pri takšnih dejavnosti. Pre
pričan sem, da bo občinski svet 
ponovno o tem premislil in ne 
povzročil še dražjega "brezplačne
ga" osnovnega šolstva. 

Želite ob koncu pogovora bral
cem Grosupeljskih odmevov še 
kaj sporočiti? 

Kot prvo vas želim vse povabiti 
na Ilovo Goro, da vidite naše kra
je, da kritično ocenite naše napore 
in seveda, da se ob sprehodu ali 
kolesarjenju nekoliko odpočijete 
od prenatrpanega vsakdanjika. Z 
veseljem vam bomo pokazali našo 
zgodovino - cerkev Svete trojice 
na Veliki Ilovi Gori, stare hiše ka
kor tudi nove objekte - cerkev 
Svetega križa na Mali Ilovi Gori 
in športno igrišče, kjer smo letos 
prvič izvedli košarkarski turnir treh 
občin in ga bomo ponovili vsako 
leto pod naslovom "Dan športa na 
Ilovi Gori". Upam pa, da se bo v 
bližnji prihodnosti kdo na Ilovi 
Gori odločil za kmečki turizem z 
domačo hrano, kar bo še dodatno 
naše kraje naredilo zanimivejše. 
Vse pa prav lepo pozdravljam in 
nasvidenje na Ilovi Gori. 
Za Grosupeljske odmeve sem se 

pogovarjal Matjaž Trontelj 

Ob 6-urnem turnirju košarkaških trojk 
občin Grosuplje, Dobrepolje in Ivančna Gorica 



Človek vere in 
Grosupeljska krščanska skupnost 

vidi svojega simboličnega vodnika in 
veroučitelja v župniku, g. Francu Šuš
tarju. Je človek dejanj, toplih besed in 
iskrenih misli, vedno pripravljen po
sameznika razbremeniti skrbi, mu po
miriti razbolelo dušo in mu v življenje 
vlivati optimizem. Zaupanje in spošto
vanje vernikov sije pridobil s priroje
nim darom biti in ostati preprost, glo
boko zavezan veri, dostopen ljudem 
in notranje neizmerno bogat. 

Tako kot mnoge družbeno-politič-
nc osebnosti, s katerimi so bili v 
Grosupeljskih odmevih že objavl
jeni pogovori, imate tudi vi v jav
nem življenju določeno težo. Ste jav
na osebnost in predvsem verniki 
pričakujejo vašo stalno pozornost. 
Je biti duhovnik poklic ali 
življenjska odločitev? 

Biti duhovnik je življenjska odloči
tev in se bolj kot s posameznim pokli
cem, ki je usmerjen v določeni profil 
dela, primerja z življenjskim stanom, 
kot so npr. poročenost, očetovstvo, 
materinstvo.V tem poklicu človek ni 
le nekaj ur, kot je določen dnevni red, 
ampak štiriindvajset ur dnevno. Blizu 
mi je misel, da je v duhovniškem 
življenju potrebno izpostaviti vidik biti 
duhovnik pred vidikom biti funkcio
nalni duhovnik. Opažam, kako po
membna je prisotnost duhovnika, tudi 
če ničesar ne naredi navzven. Seveda 
je te življenjska odločitev tesno pove
zana s poslanstvom, z delom, ki ga 
opravlja posamezni duhovnik. Noben 
duhovnik ne obstaja zaradi samega 
sebe. Duhovnik ostaja duhovnik tudi, 
če več ne opravlja duhovniške službe, 
ko je upokojen ali popolnoma obne
mogel. Tudi tisti, ki izstopi iz duhov
niškega stanu, ostaja duhovnik za 
vekomaj. 

Vas neprestana okupacija ljudi, 
njihovih želja in potreb kdaj obre
menjuje? 

Tudi. Sem človek z vsemi človeški
mi lastnostmi, odnosi, potrebami in 
čustvi. Vesel sem ljudi, saj sem tu za
radi njih. Kadar je veliko obiskoval
cev je res da obremenjujoče, toda vsa
kega želim sprejeti. Upam, da me ra
zumejo, da vsega ne morem storiti na-
enkrat Vesel sem želja in potreb ljudi, 
povezanih z župnijskim življenjem. 
Dnevi so precej polni, a najdem čas 
tudi zase. 

Katere lastnosti mora združevati 
dober duhovnik? 

Duhovnik je vzet iz ljudi in postavl
jen za ljudi. Božja izbira duhovnih 
pastirjev je zelo raznolika. V prvi vrsti 
mora duhovnik biti integrirana osebn
ost, zatem človek vere, ki zaupa in je 
zagledan v Boga, hkrati pa odprt do 
ljudi. Končno pa duhovnik sprejema 
vse naloge, kijih prinaša duhovniška 
služba. Ta združuje služenje v voden
ju župnijskega občestva, posvečevanju 
v obredih in molitvi ter oznanjanju 
Evangelija in evangelijskih vrednot. 
Kako posamezni duhovnik kot človek 
in vernik vse to združuje, je tudi odraz 
njegovega značaja, talentov in ostalih 
pogojenosti. Prav gotovo nosijo prvin-
sko vlogo globoka vera, zaupanje in 
ljubezen do Boga, sicer je duhovni
kovo življenje nesmiselno.Tudi brez 
(Klprtosti do ljudi, humanosti in želje 
služiti ljudem, ni prave duhovniške 
eksistence, je poslušnosl Bogu, ko sku
šam razpoznati, kaj je Božja volja, in 
poslušnost svojim predstojnikom, da 

delamo v enotnem duhu in poslanstvu. 
Kako ste sprejeli božji klic in kakš

na je bila vaša pot do cilja? So jo 
spremljali padci in vzponi, ste kdaj 
podvomili v svojo odločitev? 

Moja pot do duhovniškega poklica 
je bila zelo enostavna, premočrtna. 
Veselje in tiha odločitev zanj se mi je 
porodila že v zgodnjih otroških letih. 
Misel me je spremljala vseskozi in se 
ni spreminjala. Spominjam se, kako 
mi je bilo nerodno, ko sem v 2. razre
du osnovne šole pri praznovanju bir
me neki gospe zaupal svojo odloči
tev, ona pa jo je vsem razodela. 

Misel na duhovništvo seje v meni 
ves čas potrjevala in po osemletki je 
bil odhod na malo semenišče v Vipa
vo samoumeven. Zatem sem v Beo
gradu služil vojaški rok in te čas mije 
izredno koristil v prečiščevanju in raz
mišljanju o duhovniški službi. Med 
vojaščino sem se vpisal na Teološko 
fakulteto in v Bogoslovno semenišče 
v Ljubljani in tam preživel dve leti. 
Nato so me predstojniki poslali v Rim, 
kjer sem šolanje nadaljeval. V Rimu 
sem ostal osem let in pol ter zaključil 
vse študije. Težko rečem, ali so od
ločitev spremljali padci in vzponi, bila 
pa so kritična obdobja, poglobljena 
razmišljanja o lastni osebnosti, o pokli
canosti, o duhovništvu in drugačnih 
možnostih življenja. V svojo odloči
tev nikdar nisem resnično podvomil, 
večkrat pa sem si postavil vprašanje, 
če je to tisto, kar Bog hoče od mene. 
Sedaj sem že 14 let duhovnik, svojo 
poklicanost pa želim le šc potrjevati 
in iti naprej. 

Nekoč je bil duhovniški poklic 
mnogo bolj čislan kot danes. Upad 
zanimanja je čutiti tudi med mladi
mi, ki se odločijo zanj. Nekateri obu
pajo že na začetku, drugim življenje 
samo spremeni odločitev. Kaj je 
temu vzrok? 

Duhovniški poklic je bil nekoč res
nično bolj čislan. V družbi je imel vid
nejše mesto tudi zaradi socialnega sta
tusa in duhovnikove vloge v kraju. To 
ne pomeni, da je danes manj potre
ben. Duhovnik se pogosto srečuje z 
mislimi src ljudi, z globinami ljudmi. 
V čutenju vernih je zagotovo enako 
spoštovan kot nekoč. Danes ljudje du
hovnika sprejmejo ne samo kot gospo
da, ampak kot prijatelja, očete, kar je 
bolj smiselno. 

Težave pri odločanju za duhovništ
vo povezujem s težko izbiro med 
možnostmi, ki se mlademu človeku 
ponujajo. Tako kot se nekateri težko 
odločijo za te poklic, se dmgi težko 
odločijo za poročenost, tuja jim je vlo
ga očetovstva in materinstva. Mnogo 
bolj kot oziraje sc na ljudi je treba 
poglabljati vero, svoj odnos in zaupan
je do Boga. Čas oblikovanja za du
hovniško življenje jc precej dolg. Od 
vstopa v semenišče do diakonskega 
posvećenja mine obdobje petih let in 
nato še leto dni, da nekdo postane du
hovnik. Ta čas ni namenjen le potrje
vanju svoje odločit ve, pač pa tudi vred-
notenju sebe. smisla svojega življenja, 
poklicanosti, spoznavanju talentov in 
pomanjkljivosti svojega življenja. 
Kdor ugotovi, daje duhovništvo zanj 
prezahtevno, jc pošteno, da spremeni 
svojo odločitev. Nekateri vidijo vzrok 
za manjše število kandidatov v zave
zanosti celibatu, sam pa iščem vzroke 
v pomanjkanju vere in zaupanja v 
Boga. 

uponjo 
Tudi Cerkev sama je izgubila od

ločujoči pomen v življenju ljudi. 
Kakšna je vloga cerkve danes? 

Cerkev oznanja in uči vedno isti 
Evangelij, vedno isto oznanilo o od
rešenju, odpuščanju, resnem življenju 
po moralnih določbah in upanju za 
večno življenje. Kako jc to oznanilo v 
določenem času sprejeto, je odvisno 
od spreminjajoče se družbe. V prete
klem obdobju je večina sprejemala 
krščansko oznanilo, sčasoma so mno
gi izmed njih vero opustili in pri njih 
je Cerkev izgubila svoj vpliv. Vloga 
Cerkve danes je enaka kot pred 2(KK) 
leti in ni odvisna le od škofov in du
hovnikov, ampak od vseh vernikov, ki 
so Cerkev. Nosi oznanilo upanja, od
rešenja, ljubezni in smisla človeškega 
življenja, ki sc dopolni v večnosti. Te 
vrednote so danes mnogim tuje in tudi 
Cerkev pri teh ljudeh izgublja svoj 
vpliv. Cerkev, torej vsi verni kristjani, 
imamo v današnji družbi veliko 
poslanstvo: vlogo "luči" in "kvasa". 
Ne gre za to, da bi vsi postali kristjani, 
pač pa da bi kristjani bili prepoznavni 
v kraju, v sosedstvu, v celotni družbi 
kot ljudje miru, upanja, veselja, poš
tenosti in dobrote. Pomembno je priče
vanje z lastnim življenjem. Vloga ver
nih je tudi posvečevanje, to jc molitev 
in priporočanje Bogu ljudi vseh situa
cij - vernih ali nevernih. Kristjan naj 
bi bil posrednik med Bogom in ljud
mi. 

V sodobnem času je izrazito upa
danje vere in zavračanje 
življenjskih vrednot med mladimi, 
med takimi, ki pravzaprav šele sto
pajo v življenje. Oprijemljejo se 
različnih stimulansov, ki jim vsaj 
za trenutek povrnejo voljo in smi
sel življenja. Grosuplje si zatiska oči 
pred dejstvom, da izgublja mladi 
rod. Ali župnija poskuša z različni
mi dejavnostmi pomagati pri pre
magovanju težav adolescencentov 
in z življenjsko motivacijo mlade 
iztrgati vplivu vrednostno propada
joče družbe? 

Posebej pri mladostnikih je izrazit 
upor proti obstoječemu načinu 
življenja. Močno je upadanje vere in 
zavračanje življenjskih vrednot. Mla
dim primanjkuje moči, da bi uresniče
vali svoje sanje. Za polaganje temel
jev jc potrebno veliko napora in tru
da, mladi pa so vse manj pripravljeni 
vlagati moči in potrpežljivost v to delo. 
Poleg vsega nimajo pravega nadzora 
staršev in imajo možnost pridobivan
ja različnih stimulansov, ki jim za kra
tek čas ponujajo veselje, razigranost 
in določen smisel življenja. Izgublja
jo delovne navade, zavlačujejo ali 
opuščajo študij, živijo na račun star
šev, namesto da bi odgovorno stopali 
v mladostniška leta. Vsi zaznavamo 
to problematiko, vendar resnih od
govorov še nismo našli. Župnija sku
ša z različnimi dejavnostmi pomagati 
in dajati življenjsko motivacijo mla
demu rodu. Starše in starejše genera
cije opozarjamo na stvari, ki nam vz
bujajo skrb. Evangelij in nauk Cerkve 
ste najboljša vzgojitelja za odrasle in 
mladostnike. Hudo jc, ko se mnogi 
pred tem zaprejo. 

V svetu je popularizirano (zlasti 
med tujimi medijskimi zvezdami) 
ponotranjeno iskanje svoje podobe 
boga oz. sile, ki ni nujno krščanski 
Bog. Kako se do tega vede krščan
ska cerkev? 

V Sloveniji pa tudi v našem kraju je 
veliko iskanja Boga in stvari, poveza
nih z duhovnim svetom. Ponudba du
hovnih ponudb je bogate in jo lahko 
primerjam s tržnico, kjer človek v 
košaro nabira, kar mu ustreza. Nekaj 
si izbere v katoliški Cerkvi (praznov
anje krste, poroke, pogreba), nekaj pri 
indijskih tradicijah, ostalo pri bioen-
crgetikih, pozitivnih energijah, horo
skopih, vraževerstvu in čaranju. Člo
vek si iz vsega nabranega po svojih 
željah in potrebah ustvarja želeno po
dobo boga. Ta naj bi po njegovi volji 
delovala v smislu pomirjevanja, bolj-
šanja medsebojnih odnosov, zagleda
nosti v brezosebni duhovni svet, pri
našala tolažbo in povezanost z ve-
soljstvom. Pri tem se izogiba različ
nim dolžnostim in odgovornostim. Po
godba ki pa jo človek sklene z Bo
gom, nosi obveznost desetih božjih za
povedi, zapoved ljubezni do Boga, do 
samega sebe, spoštovanje do življenja, 
resnice in tuje lastnine. Cerkev skuša 
na čimbolj preprost način pokazati ce
lotno resnico o človeku: resnico od kod 
človek prihaja, kakšen je cilj njegove
ga življenja, dar in odgovornost za 
življenje, človekova ranjenost in konč
no osvoboditev napačnih vpetosti v 
veri Jezusa Kristusa. 

Biti vernik v pravem pomenu be
sede je danes prestiž. Vero doje
mamo le pavšalno. Obremenjujemo 
se z malenkostmi in nimamo časa 
za reševanje globljih življenjskih 
vsebin. Dve leti že opravljate duhov
niško poslanstvo v Grosupljem in 
prav gotovo ste že analizirali profil 
vernikov. Smo priložnostni kristja
ni ali skušamo življenje graditi po 
božjih resnicah? 

Biti kristjan pomeni biti božji ljublje
nce in biti povezan z mnogimi ljudmi, 
ki te duhovno podpirajo, sprejemajo 
z ljubeznijo. To, izredno visoko dosto
janstvo, je sicer težko razumeti, prav 
pa je, da se čutimo ponosni, ker sme
mo biti v tem duhovnem svetu pove
zani z Bogom in med seboj. Zares je 
škoda, da nekateri vero dojemajo po-
zunanjeno kot skupek predpisov, do
ločil obredov in verskih navad. Veli
kokrat sc ustavimo ob malenkostih in 
posameznih delčkih krščanskega 
življenja, pred seboj pa izgubimo ču
dovit širok svet veselja, svobode, lju
bezni, odrešenosti, premaganih stra
hov, smisla življenja. Prevečkrat se uk
varjamo z. enim samim drevesom, po
zabimo pa na celoten gozd. Kot du
hovnik se z ljudmi pogosto srečujem 
v trenutkih življenjsko pomembnih od
ločitev, kot so rojstvo otroka, krst, 
priprava na zakon in načrtovanje skup
nega življenja, pretresljivi trenutki 
smrti in srečanje s svojci, ki se ob smr
ti dragega zamislijo o svojem življenju. 
V trenutkih, ko se mi ljudje zaupajo 
čutim posebno bogastvo, povezanost 
z Bogom in potrjevanje svojega du
hovniškega poslanstva. 

O vernikih v našem kraju nimam in 
ne želim imeti izdelanega posebnega 

sistema, saj bi s tem ljudi le "popre-
dalčkal" in ne bi več dopuščali 
presenečenj. Prav gotovo jih nekaj 
prihaja priložnostno, iz navade, mno
gi pa iz hrepenenja po Bogu. Ne mo
rem soditi, zakaj nekdo pride v cer
kev. Četudi iz navade, ga globoko v 
srcu le privede veselje do Boga. želja 
po molitvi in povezovanju, srečanju z 
ljudmi in želja po lepoti, zrelim si, da 
bi ljudje globlje cenili bogastvo, ki si 
ga v župniji lahko podarjamo. 

Ima cerkev in s tem neposredno 
vera vpliv na kakovost življenja? 

Cerkev ima velik vpliv na kakovost 
življenja, želim pa, da bi ga imela še 
več. V Cerkvi nisva le kaplan in 
župnik, ampak so prisotni še mnogi 
ljudje, ki svoja bogastva posredujejo 
naprej preko predavanj, povezovanj 
v mladinskih, študentskih in skavtskih 
skupinah in v pevskih zborih. Mlade 
želimo spodbuditi k različnim 
pobožnostim, kjer doživljamo lepoto. 

Želel bi, da bi v naši župniji delova
lo veliko skupin; tudi na področju kul
ture, izobrazbe, razvedrila in 
družabnosti, saj to v cerkvenem pog
ledu pomeni življenje ljudi, ki se po
vezujejo med seboj in z Bogom. 

Praznične pobožnosti so mimo 
(birma, prvo sv. obhajilo, šmarni-
ce). Je za vas vsaka nedelja, vsak 
opravljeni mašni obred praznik? 

Je. Vsaka nedelja je praznik. Pog
lejte, koliko ljudi se zbere k skupni 
molitvi. Tega praznika ne narediva 
midva s kaplanom, ampak ga ustvar
jamo skupaj. 

Kako poteka vaš delovni dan? 
Jutro pričnem z molitvijo, z večerno 

mašo pa sklenem dan. Med tednom 
imam različne obveznosti. Ponedeljek 
in torek ste namenjena verouku, sreda 
srečanju z duhovniki in med-
župnijskemu povezovanju, četrtek je 
moja nedelja, ko obiščem starše in so
rodnike, petek posvečam župniji, obis
ku bolnikov in ostarelih, v soboto pa 
se pripravljam na nedeljske po
božnosti. 

Vaše mnenje ob medijskem bla
tenju nadškofa Rodita? 
Vsako blatenje se mi upira. Vsaka 
nekorektnost ni primerna za objavo v 
javnih občilih. Končno vsako blaten
je pade na tistega, ki blati. Kako ljudje 
sprejemajo ali obsojajo blatenje je 
odvisno od njihovega čutenja s Cer
kvijo. Nadškof Rode govori narav
nost, nc ovinkari. Dotaknil seje veli
ko perečih vprašanj naše družbe m 
nerešenih problemov, ki obstajajo med 
državo in Cerkvijo. Govorjenju o tem 
smo se velikokrat izmikali, ko pa je 
nadškof izpostavil problematiko z 
večjo ostrino, je prejel znani odgovor. 
Zanimivo je, da nadškof pri tem osta
ja miren, ne odgovarja na izzive in 
ostaja dostojanstven v svojih besedah. 
Naši župljani so dali pobudo, da smo 
javnosti napisali pismo v podporo 
nadškofa Rodete. 

Gospod župnik, hvala m pogovor. 
Barbara Punce 



Grosuplje ima srce -
vdahnili je treba dušo 

Dr. Janez Koželj: "Grosuplje ima srce.. 

Grosuplje, 2. junija '99 
Tako nekako je izzvenel moto 

predstavitve razmišljanj arhitek
ta dr. Janeza Koželja, profesor
ja na Fakulteti za arhitekturo v 
Ljubljani in Saše Galonja iz. 
L rada za prostor občine Grosup
lje. Razpravo z naslovom Raz
vojne vizije kraja Grosuplje je 
organiziral in vodil predsednik 
sveta Krajevne skupnosti 
Grosuplje dr. Peter Hostnik v 
Družbenem domu, v razpravi pa 
je dejavno sodeloval tudi župan 
občine, g. Janez Lesjak. 

Dr. Koželj je v predstavitvi z di
apozitivi prikazal delo študentov 
o prostorskem razvoju naselja 
Grosuplje in odprl nekaj svojih 
razmišljanj, daje pri načrtovanju 
treba upoštevati štiri osnovna 
načela: 
1. v bodoče ni možno računati 
širokopotezne razvojne ambici
je, ampak se vedno bolj kažejo 
možnosti v strateškem načrto
vanju manjših in združljivih 
načrtov, 
2. da je treba težiti k "strnje
nemu mestu", oziroma izpopol
nitvi in racionalizaciji prosto
ra z notranjimi rezervami, 
3. razvoj javnega sektorja in 
tehnične infrastrukture mora 
delovati kot soprojekt in raz
vojni element ter 
4. da je treba vzpostaviti 
nadzor oblikovanja. 

Vsak čas pušča za seboj sledi. 
Včasih se najdejo povezave med 
enim in drugim časom, včasih pa 
tudi ne. Grosuplje je kljub vse
mu še vedno "topografsko mes
to", kar pomeni, daje naslonjeno 
na naravne danosti. Težave dose
danjega fizičnega razvoja nase

lja se kažejo predvsem v nekate
rih neizdelanih prometnih pove
zavah ter v nestrnjeni in nepove
zani gradnji. Nadaljnje delo na
črtovalcev se bo moralo usmeriti 
predvsem na tri osnovne smeri, 
ki jih pogojujejo železnica z 
gospodarskim zaledjem, glavna 
prometnica (Adamičeva cesta) z 
upravnimi, kulturnimi in poslov
nimi dejavnostmi in smer Grosu-
peljščice od starega gasilskega 
doma do avtoceste, ki hi naj bila 
zasnovana kot odprt krajinski sis
tem s povezavo med v srce obli
kovanim samim naseljem in s Ko-
šakovim hribom kot zelenim oto
kom - pljuči Grosupljega. 

Arhitekt Saša Galonja je ob pro-
sojnicah povedal, da je bilo 
Grosuplje v preteklosti zelo obre
menjeno z nacionalizacijami in 
zaradi tega v zadnjih letih tudi z 
denacionalizacijami, kar jc pre
cej zaviralo reševanje lastniških 
odnosov za hitrejšo izgradnjo 
posameznih projektov. Ustavil sc 
je tudi ob natečajni ureditvi "Sta
rega gasilskega doma" za pokri
to t ržnico, katerega občinski 
svetniki še niso potrdili. 

V razpravi je župan omenil do
kaj resno težavo zanimanja kra
janov Grosuplja za razvoj kraja. 
Za primerjavo je navedel, da so 
na nek način pokazale tO 
(ne)zanimanje tudi javne raz
grnitve prostorskega plana po 
krajevnih skupnostih. V 
podeželskih sredinah je ta delež 
dokaj ugoden, v samem naselju 
Grosuplje pa sc je te razprave 
udeležilo 7 prebivalcev. Dilema, 
ali naj bi Grosuplje gradili kot 
vas ali kot mesto, po njegovem 
ni potrebna. Grosuplje mora pos

tati sodobno naselje, ki bo imelo svojo 
dušo. 

Največ pripomb v razpravi pa jc bilo 
namenjeno rešitvi pokrite tržnice. M i 
lan Bučar, rojen Grosupeljčan, se je 
spomnil nekdanje grosupeljske idilikc 
in domačnosti. Prebivalcem jc treba za
gotoviti kulturo, varnost in ustvarjal
nost. Brane Franc Žitnik je povedal, da 
je območje sedanje tržnice bila "grosu
peljska komunščina" in da se ne mudi 
preveč z zidavo pokrite tržnice, saj so 
bolj potrebni drugi javni projekti. 
Grosuplje pa bi se moralo tudi odloči
ti, ali bo še naprej pretežno spalno na
selje ali pa naj bi se pospešil gospo
darski razvoj. Božo Prcdalič jc izhajal 
iz dejstva, da se sedanjemu prostorsk
emu načrtovanju izteka čas in bo ven
darle treba razmišljati o strateški us
meritvi prostorskega razvoja za obdob
je od leta 2000 do 2020. Ni pa si znal 
razvozljati, kako naj bi načrtovani alu
minijasti pročelni profili na bodoči po
kriti tržnici lahko predstavljali late na 
kozolcu. Menil je, da takšno arhitek
turno oblikovanje ne sodi v Grosuplje. 
Angelca Likovičeva je bila proti zidan
ju "na horuk". Grosuplje se mora gra
diti tako, da bo zaživelo skupaj s 
podeželjem. K razvoju pa jc treba pri
tegniti ljudi in ustvarjati s skupnim do
govorom. Direktor JKP Janez Skarlov
nik jc odgovoril na očitek, češ, da naj 
bi bilo v Grosupljem narejenih preveč 
načrtov, in menil, da jih je bilo še celo 
premalo. Občina bi morala predvsem 
skrbeti za zaščito javnega interesa (pro
met, ostala infrastruktura, zelene in re
kreativne površine...). Avgust Ciril je 
o slovenski polpreteklosti menil, da vse 
ni bilo tako slabo, saj so marsikatere 
vzhodne dežele še veliko na slabšem. 
Za Grosuplje je po njegovem razmerje 
med prebivalstvom in delovnimi mesti 
preslabotno in bi sc bilo treba pri tem 
morda zgledovati po občinah kot so 
Trzin, Domžale.. . Temu je pritrdil tudi 
Milan Vchovec, (direktor VVinterhaltcr-
ja) in opozoril na prestrukturiranje in 
neizkoriščene strokovne potenciale 
Grosupcljčanov, ki j im grozi, da se 
bodo v naslednjih nekaj letih popolno
ma porazgubili, kar pa bi bilo velika 
škoda. Nadalje pa bo treba razmišljati 
tudi o revitalizacijah posameznih že 
dokaj opustelih delih naselja. 

Skratka: Predstavitev jc izzvenela, 
kljub nekaterim naspro tu joč im si 
mnenjem, kot trenutek za razmislek 
pred vstopom Grosupljega v novo ti
sočletje. Verjetno pa je resna težava res 
v tem (na kar je opozoril tudi župan), 
da bi moralo več Grosupcljčanov so
delovati pri takšnih srečanjih. 

Jože Miklič 

ijo sc novi gospodarski objekti: 
a cona pod Slivniškim hribom... 

.pri Pekarni Grosuplje 

Vrata v Grosuplje 



I bdovodno prečrpavališče pod Čušperkom: 
"Koliko jc Se do Ilove Gore?" 

^ ^ ^ ^ f c B ^ ^ ^ ^ ^ 

S Št.Junj 
iSa javnih razgrnitvuhprostorSkegu plana je 
občane najbolj zanimala zazidljivost parcel. 

V teh razpravah pa je beseda stekla tudi 
o gospodarskem razvoju, gospodarski in družbeni 

Dokončane investicije v 
letu 1999: 
- vodohram Pcrovo 
- vodohram Železnica 
- vključitev vrtine Dobje v vodovodni sistem 
Grosuplje 
- izgradnja kanalizacije na Sp. Slivnici Kanal AI 
Tekom leta bosta zaključena tudi: 
- kanalizacija na Velikem Vrhu 
-1. faza vodovoda Ilova Gora (M.Račna-Cušperk) 

Urad za kom. infrastrukturo 

Avto moto klub Grosuplje vas vabi na avtomobilska gorsko hi
trostno dirko "VišnjaGora ' 99" Višnja Gora. 3.7.1999 ijn 4.7.1999. 
Gorsko-hitrostnu dirka: 
- za državno prvenstvi) Slovenije, 

za pokal Peugeot l06Rallye, K O ] 
- za pokal Fiat Seicento Sporting. 
Vljudno vabljeni na ogled prireditve! 
Trasa tekmovalne proge poteka po kategorizirani likalni cesti 
Višnja Gora-Vrh nad Višnjo Goro-Leskovec in sicer na odseku 
Žabjek (start) Lovski dom (cilj). 
Organizator dirke je podjetje ITINERAR d.o.o. 

A M h G R O S U P L J E 

Javno razgrnitev 
sprememb prostor
skega plono 

V času sprememb prostorskega plana 
- beri: "zazidljivosti" so predstavniki Urada za prostor, priprav-

Ijalci dokumenta (Geodetski zavod RS) in župan občine Janez Les-
jak obiskali vse krajevne skupnosti v občini Grosuplje. Na teh 
predstavitvah so predstavnikom krajevnih skupnosti in krajanom 
razlagali postopek spremembe plana, kje sc te spremembe vršijo in 
poskušali zaznati želje širše skupnosti - kraja ali krajevne skup
nosti. 

Bistvena in nadvse pozitivna ugotovitev je, da sejejavnih razprav 
v povprečju udeležilo mnogo več ljudi kot pred tremi leti. Prav 
tako smo na uradu v tem času prejeli mnogo več pripomb na plan 
in čeprav bomo zaradi tega imeli več dela. upamo, da bo tudi rezul
tat bolj usklajen. Pokazalo se je, da je največji problem upravljanje 
s prostorom na področjih, ki so v pristojnosti države, še posebej 
težko ljudje sprejemajo omejitve, kijih postavlja republiški plan in 
Zakon o kmetijskih zemljiščih, ki najboljša kmetijska zemljišča 
varujeta izjemno togo. 

Na omenjenih predstavitvah smo želeli poudariti predvsem skup
ni interes posameznega kraja. Predstavniki krajevnih skupnosti so 
tako na župana kot na občinske strokovne službe naslovili precejšnje 
število vprašanj, ki niso neposredno vezane na spremembo plana 
in jih je možno uresničevati že na podlagi sedaj veljavnega plana. 
Največ tovrstnih pobud sc dotika komunalnih ureditev, vodovo
dov, kanalizacij, nekaj je bilo idej po širjenju in rekonstrukciji cest, 
krajani so v zadnjem času zainteresirani za ureditev svojih vaških 
jeder, veliko pobud je bilo s področja varstva okolja. 

Nekatere ideje krajevnih skupnosti pa zahtevajo spremembo pla
na in te so: 
-Krajevna skupnost Žalna, skupaj s Krajevno skupnostjo Mlačevo, 
predlaga spremembo trase predvidenega 120 k V in obstoječega 20 
kV daljnovoda tako, da se izogne že pozidanih ali potencialno za
zidljivim območjem. 

-KS Žalna predlaga razširitev zazidljivega polja tako, da bo možno 
dograditi osnovno šolo v Žalni in jo prilagoditi enoizmenskemu 
pouku. 

-KS Žalna predlaga izdelavo lokacijskega načrta za razširitev in 
rekonstrukcijo ceste Mlačevo - Žalna - Velika Loka. 

-KS Račna predlaga razširitev zazidljivosti za družbenim domom 
v Veliki Račni tako. da bo možna gradnja nove podružnične šole z 
ustreznim športnim prostorom in zunanjimi ureditvami. 

-KS Račna predlaga, da se na mestu starega doma gradi nov ga
silski dom z nekoliko večjim funkcionalnim zemljiščem. 

-KS Račna bo Skakalnemu klubu dala pobudo, da uredi stanje 
skakalnega centra. 

-KS Škocjan želi med zazidljive uvrstiti parcele za gasilnim do
mom in jih rezervirati za izgradnjo krajevnega družbenega središča. 

-KS Polica želi graditi novo šolo s pripadajočimi površinami in 
predlaga novo lokacijo. 

Do koncajavne razgrnitve pričakujemo še nekaj javnih pobud, ki 
jih bo v fazi sprejemanja dopolnjenega osnutka potrjeval občinski 
svet. 

Pripravil: Sušu Galonja 

Bančna skupina 

VAM V SODELOVANJU Z 

PONUJA: 

1. LEASING 
••• opreme (za frizerske salone, trgovine, ambulante ...), 
* strojev (industrijskih, gradbenih ...), 
••• osebnih in tovornih vozil, 
; kmetijske mehanizacije 

2. DOLGOROČNE IN KRATKOROČNE KREDITE 
iz tujine za 

* financiranje projektov , 
: ; nakup, gradnjo ali adaptacijo poslovnih prostorov, 
* nakup osnovnih in trajnih obratnih sredstev, 
* širitev dejavnosti in financiranje proizvodnje, 
* možnost reprogramiranja obstoječih obveznosti, 

obratna sredstva 

Nudimo vam hitro, zanesljivo in strokovno svetovanje. 
CONSULT d.o.o. (za Karntner Sparkasse), Dunajska 63, Ljubljana 

(061) 309-2-361, fax: (061) 309-2-397, ga. Urbančič 



Program Cvropske Težave mirujočega prometa 
unije Tuuinning 

Za sodelovati je občin v okviru ev
ropske perspektive 

Proces pridruževanja Slovenije Ev
ropski uniji je povezan z najrazličnej
šimi spremembami na mnogih področ
jih našega dela in življenja. Možnost 
intenzivnejšega sodelovanja s partnerji 
v državah članicah in vedno večja 
dostopnost nekaterih finančnih virov 
EU postavljata pred nas nove izzive 
in zahteve. Čeprav je pridruževanje 
strateško opredeljeno na državnem 
nivoju, pa Evropska unija ne zapos
tavlja lokalne in regionalne ravni. Ev-
mpska unija podpira programe, ki pos
pešujejo sodelovanje občin iz različ
nih delov Evrope. Temu namenu slu/i 
program Tvvinning, ki podpira nasta
janje in poglabljanje odnosov med 
evropskimi regijami in občinami, nas-

Grosuplje, 
kdo bo tebe ljubil 

(osebno razmišljanje XV) 
Ko se z ljudmi pogovarjam o grosu

peljskih zanimivostih in problemih, mi 
vsi največkrat govorijo o nekih veli
kih zadevah, o velikih tovarnah, o obrt
nih conah... Toda življenje v nekem 
kraju ni samo to. So tudi malenkosti, 
katerih se v tem hitrem življenjskem 
rinnu niti ne zavemo. Poglejmo nekaj 
takih malenkosti: 

Kolodvorska ulica jc v polovici 
primerov prevoza avtomobilov samo 
skrajšana pot med Adamičevo in Ta
borsko cesto in ta promet po nepotreb
nem onesnažuje že tako s prometom 
obremenjeno ulico. Ker se po tej ulici 
odvija tudi največ peš poti naših otrok, 
mladine, upokojencev in drugih, so 
primorani vdihovati že tako preveč 
onesnažen zrak v lem prostom. Zato 
predlagam, da se postavijo na Kolod
vorski ulici trije omejevalci hitrosti 
(ležeči policaji), ki bodo odvrnili od 
prometa po tej ulici vse tiste, ki to uli
co koristijo samo za skrajšano prevoz
no pot med .Adamičevo in Taborsko. 

Razveseljivo je, daje na začetku Ko
lodvorske ulice (bivša Košakova vila) 
sedanji lastnik Janez Ahlm. lepo adap
tiral to stanovanjsko hišo in nam mora 
biti v zgled, kako ohranjati kulturno in 
arhitekturno dediščino kraja 

Toda poglejmo si preko ceste. Kdor 
pozna Košakovo hišo, kakšna je bila 
v svojem največjem razcvetu, se lah
ko samo zamisli nad odnosom ljudi v 
preteklosti do tega bisera Grosuplja 
zato predlagam, da občina čimprej 
uredi prostor na dvorišču Košakove 
hiše in ga zapolni s steklenim atrijem, 
cvetličnim vrtom in vodnjakom, kije 
bil v njem. S tem bo Grosuplje prido
bilo v strogem centru reprezentančno 
stavbo za svojo protokolarno dejav
nost, oziroma se bo lahko potegovalo 
za sedež uprave regije. 

V trikotnem upravnem kompleksu 
Adamičeva Taborska Kolodvorska 
kjer se dnevno zaradi potreb občanov 
občine, upravne enote in širše regije 
zvrsti dnevno več kot 1000 obiskoval
cev tega prostora ni nikjer javnega 
stranišča niti vodovodne pipe, kjer bi 
si lahko človek umil roke. Zato pred
lagam, da se v tem kompleksu čimprej 
prostorsko uredi in postavi javni sani
tarni objekt. 

ludi vse te malenkosti so namenje
ne nam ljudem, našim gostom in raz
voju turizma v naši občini. 

Anton Žitnik 

tajanje novih povezav (pobratenja) 
občin in mest, večstranskih izmenjav 
ter združevanje državljanov in njihovih 
lokalnih predstavnikov v izgradnji 
Evrope. 

Prednostne dejavnosti programa so 
izmenjava izkušenj in vzpostavljanje 
mre/ med sodelujočimi občinami na 
področju administacijc, komunikacij, 
kulture, zaposlovanja socialnih dejav
nosti, prostorskega planiranja, izved
be različnih kolokvijev, izmenjave 
predstavnikov sodelujočih občin ter 
izvedba strokovnih ekskurzij in semi
narjev. V okviru programa so te dejav
nosti subvencionirane in sicer lahko 
subvencije krijejo do dve tretjini ce
lotnih stroškov dejavnosti. 

Od leta 1990 dalje je program pred
nostno namenjen povezovanju med 
občinami in lokalnimi skupnostmi i / 
Zahodne in državami Centralne in 
Vzhodne Evrope, saj jc takšno pove
zovanje izredno pomembno v proce
su i/gradnje združene Evrope. 

Kot mije znano, so v Občini Grosup
lje takšne povezave z evropskimi regi
jami že obstajale. V kolikor so zamrle, 
bi bilo potrebno razmisliti o obnovitvi 
stikov ali pa bi glede na naše gospodar
ske in širše strateške cilje poskusili na
vezati stike s sorodnimi evropskimi lo
kalnimi skupnostmi v Evropi ter pred
lagati vključitev v program. 

Mag. Peter Verlič 

Vedno hitrejši tempo življenja od 
nas zahteva tudi vedno večjo mo
bilnost, ki pa nam jo trenutno lah
ko zagotavlja le avtomobilski pro
met. Naraščanje števila avtomobi
lov jc dejstvo, ki se ga ne da zaus
taviti, četudi nas avtomobili vča
sih tudi motijo, zatorej sc moramo 
spopasti tudi s problemi, ki jih 
motorizacija prinaša s seboj. 

Večina mest in naselij je nastaja
la v času, koje bilo avtomobilov 
bistveno manj kot danes, urbanis
tične rešitve pa niso predvidevale 
takšnega razvoja, zato sc danes 
pojavljajo problemi tako v giba
jočem kot tudi mirujočem prome
tu. Tudi Grosuplje se tem problem
om ni moglo izogniti.Težave so še 
izrazitejše, ker sam kraj ni velik, 
ima pa veliko zaledje v okoliških 
vaseh, avtobusne povezave so red
ke ali pa jih sploh ni. zato so ljud
je prisiljeni prihajati po opravkih 
v Grosuplje z avtomobili. 

V Grosupljem že prihaja do pro
blemov v mirujočem prometu. 
Težave se pojavljajo predvsem na 
območju starega gasilnega doma 
in občine, na kar bi morali biti 
po/orni pri urbanističnih posegih 
v ta prostor. Zato jc nesprejemlji
vo, da je projektant v projektu 
nove tržnice predvidel manj par
kirnih mest kot jih jc na tem mestu 
sedaj, kajti sedanjega makadam
skega parkirišča naj ne bi bilo več. 

Ker so tukajšnja parkirišča že se
daj stalno zasedena, načrtovalci pa 
ne predvidevajo novih parkirnih 
mest, predvidevajo pa tržnico, 
trgovske lokale in pisarne v nad
stropju, ni jasno, kje bodo parki
rali prodajalci, trgovci, uslužbenci 
pisarn, predvsem pa stranke. Za
radi navedenega smo na odboru za 
prostor, komunalno infrastrukturo 
in ekologijo imeli pomisleke gle
de primernosti projekta. Na po
manjkljivosti smo člani odbora 
večkrat opozarjali župana in občin
ske službe. Podobno stališče je 
zavzel tudi odbor za gospodarst
vo. 

Ker bo projekt predvidoma jese
ni vjavni razgrnitvi, pozivam kra
jane, predvsem pa okoliške prebi
valec, da sc razgrnitve udeležijo in 
posredujejo svoja mnenja. 

Podoben problem se pojavlja tudi 
pri projektu za novi družbeni dom, 
kjer naj bi na mestu sedanjega 
zgradili objekt z lokali, poslovni
mi prostori, stanovanji in večna
mensko dvorano s približno sto 
sedeži, za vse to pa so predvidena 
le obstoječa parkirišča v neposred
ni okolici objekta, na katerih jc že 
sedaj težko najti prostor, ter neob
stoječa parkirna hiša, ki naj bi bila 
nekoč zgrajena. 

Na zadnji skupni seji odbora za 
prostor, komunalno infrastrukturo 
in ekologijo ter odbora za gospo

darstvo smo problematiki miru
jočega prometa namenili precej 
časa. Skupna ugotovitev večine 
razpravljalcev je bila, da bodo 
potrebe po parkiriščih verjetno še 
naraščale, kar bo treba upoštevati 
pri bodočih urbanističnih rešitvah. 

S strani župana je bila podana 
tudi misel, da bi bil center kraja 
rezerviran za pešec. Ideja je vse
kakor privlačna, kajti lepo ureje
ne promenade dajejo kraju svoj 
čar, vendar bomo morali v tem pri
meru vsem, ki prihajajo v Grosup
lje po svojih opravkih in bodo 
morali nekje pustiti svoje vozilo, 
zagotoviti dovolj parkirišč, ki nc 
bi smela biti preveč oddaljena od 
centra.Takšne lokacije pa so Stari 
gasilni dom, pri križišču "Pod goz
dom", za pošto in pri Bambiču. 
Žal, so na teh lokacijah predvide
ne gradnje in morali se bomo od
ločiti, kaj je primerneje. 

Vsekakor bi se Grosuplje moralo 
lotiti celovite prometne študije, ki 
bo zajemala tako gibajoči promet 
z možnostmi obvozov kraja, kakor 
tudi rešitve mirujočega prometa v 
samem kraju. Takšna študija bi 
morala upoštevati tudi oceno sta
nja čez najmanj 20 let. V nasprot
nem primeru obstoja velika ne
varnost, da bomo s trenutnimi re
šitvami ustvarili kaos, ki bo zelo 
težko rešljiv tudi našim zanamcem. 

Božo Precialie 

Informacije: 
IMOS d.d. 

Dunajska 56, 
Ljubljana 

tel.: 17 33 366 
17 33 329 

fax: 17 33 315 

Zakl jučuje se gradnja kompleksa osmih različno 

ve l i k ih t r govsko -obr tno -pos lovn ih ob jek tov 

z a r a z l i č n e d e j a v n o s t i . 

^IMOS I n v e s t i c i j s k e 

g r a d n j e 



V VVZ K€K€C vzgajamo z vrednotami Šmarska šota odpira vrabo bodoSm prvoiokem 

Želimo, da so nam vrednote vodilo 
pri strokovnem in vzgojnem delu v 
vrtcu. Pristopili smo k staršem z željo, 
da nam pisno predstavijo 5 vrednot, 
za katere menijo, da so pri vzgoji in 
varstvu otroka v vrtcu in družini naj
pomembnejše. Zavedamo se, da je 
potrebno, da družina - starši, otroci in 
vrtec - vzgojitelji, pomočniki, vodst
veni delavci delujejo sinhrono pri svo
jem prizadevanju oz. poslanstvu -
vzgoji. 

Na vprašalnik je odgovorilo 10 % 
staršev, kateri nam zaupajo vzgojo in 
varstvo svojega otroka. Vesela sem 
takega odziva, zahvaljujem se Vsem 
sodelujočim staršem. 

Jedro vsake vizije so vrednote (star
šev in otrok, vzgojiteljev) in prepriča
na sem, da se zavedajo, kako nujno je 
aktivno sodelovanje v tem procesu in 
s tem osmišljanje vzgojnega dela v 
vrtcu in družini. 

Želim, da bi vrednote staršev in vred
note vzgojiteljev bile svetilnik, pove
zovalni element, pot med družino in 
vrtcem. 

Najpogostejše vrednote v procesu 
vzgoje, varstva: prijateljstvo, spošto
vanje, znanje, poštenje, varnost, razu
mevanje, samostojnost, ljubezen, zd
ravje, igra, lepo vedenje, ekologija, 

Kviz 99 
Grosuplje, 27. maja 1999 - prvo 

medšolsko tekmovanje v poznavan
ju občine in gasilstva - Kviz 99, troj
na zmaga za O.Š. ŠmarjeSap, solid
no znanje in zdrav tekmovalni duh. 

O.Š. Louis Adamič je odprla duri šc 
eni izmed nizov prireditev 
izobraževalno-tckmovalnega značaja 
- Kvizu 99. Prvo medšolsko tekmo
vanje 0 naravni dediščini, zgodovini, 
gospodarskem razvoju, turizmu in 
kulturi občine Grosuplje s posebnim 
poudarkom na gasilski dejavnosti je 
organiziralo PGD Spodnja Slivnica, s 
soudeležencema K D Spodnja Slivni
ca in GZ Grosuplje. 

Gasilci niso lc varuhi rdečega pete
lina, ampak so že od nekdaj aktivni 
tudi v kulturni sferi. "Tradicionalno 
skrbimo, da raven kulturnega dogaja
nja ne omahne," je dejal predsednik 
PGD Sp.Slivnica Janez Vovk in do
dal, da jih je k organizaciji vzpodbu
dila težnja, da mladina v čim bolj spoz
na pestro podobo svojega kraja. Od
bor, ki seje znotraj gasilskega društva 
formiral posebej za pripravo kviza, je 
k sodelovanju povabil ravnatelje 
osnovnih šol Brinje, Louis Adamič in 
Šmarje-Sap in jim posredoval gradi
vo iz katerega so učenci črpali zahte
vano snov. Šolarji predmetne stopnje, 
od 5.-8. razreda, so se sprva pomerili 
v svoji starostni skupini oz. razredni 
stopnji na šolski ravni. Izbor je uspešno 
zaključilo deset ekip, ki so si z osvoje
nim znanjem priborile udeležbo na 
medšolskem tekmovanju. 

Glasbeni avizo je naznanil pričetek. 
Radijski voditelj Slobodan je neusmil
jeno zasliševal tekmujoče in stroga 
roka žirije je skrbno pretehtala vsak 
odgovor. Napetost med mladimi je na
raščala pa tudi treme ni primanjkova
lo. Taje v prvem izpraševalnem kro
gu izločila šest sodelujočih ekip, kijih 
je Trgovsko podjetje ABC Grosuplje 
potolažilo s praktičnimi nagradami. 

V drugem krogu so male sive celice 
napele štiri skupine z doseženim naj
večjim enakim številom točk v pred-

strpnost itd. 
Preko vseh teh vrednot je opaziti 

odražanje različnih prepričanj, navad, 
ki so temeljne za življenje in tudi za 
vzgojo in izobraževanje. Vrednote so 
jedro vizije vrtca ki jasno prikazuje 
želene in potrebne spremembe, ki so 
nujne za doseganje želenega stanja v 
prihodnosti. 

Vrtec kot vzgojno-varstvena in 
izobraževalna ustanova spoštuje 
življenjski nazor in usmeritev staršev 
in hkrati vabi, da v sodelovanju z vzgo
jiteljicami ali na lastno pobudo s kon
kretnimi aktivnostmi sodelujejo pri 
uresničevanju "našega" poslanstva. 

S tem, da so starši tvorno sodelovali 
pri oblikovanju jedra vizije-- pri vred
notah potrjujemo, kako pomembno je 
za uresničitev skupnih ciljev v prihod
nosti delo nas vseh. Menim, daje tudi 
v interesu širše lokalne javnosti, da 
spremlja utrip dela v vrtcu - v tem 
primeru tvorno sodelovanje staršev in 
navsezadnje bolj odprt in jasen pog
led na to, kaj starši pričakujejo od vz-
gojno-varstvene ustanove. 

Vizijo, katero bomo v šolskem letu 
1999/2000 oblikovali skupaj vzgojit
elji, starši (otroci), bo predstavljena v 
Letnem delovnem načrtu V V Z Kekec 
in publikaciji vrtca, ki bo izhodišče za 

vzgojno-izobraževalno delo v novem 
šolskem letu, skupaj s kurikulumom 
za vrtce, ki pomeni strokovno podla
go za delo v vrtcu, ki je za doseganje 
ustrezne ravni kakovosti predšolske 
vzgoje zelo pomemben. 

Pojem kurikulum v vrtcu je vpeljan 
zato, ker je širši in celovitejši od poj
ma programa in s seboj nosi tudi pre
mik od tradicionalnega poudarka na 
vsebinah oz. snovi k poudarku na sam 
proces predšolske vzgoje, na celoto 
interakcij in izkušenj, iz katerih se 
otrok v vrtcu uči. 

Uresničevanje ciljev kurikula za vrt
ce pomembno prispeva k širšem ra
zumevanju predšolske vzgoje v vrtcu, 
njeno povezavo z družino, ostalimi 
ravnmi vzgoje in izobraževanja dru
gimi strokovnimi službami ter lokal
no skupnostjo. 

Prepričana sem, da bo mnogim na 
tak način oblikovana vizija vrtca po
menila varnost, pripadnost, drugim 
status in možnost samouresničitve. 

Dragi otroci in starši, želim Vam ve
liko toplega in sproščenega vzdušja v 
vrtcu, veliko prijateljstva veliko tistih 
trenutkov, ko se bomo iskreno veselili 
skupaj. 

Ravnateljica: 
Cvetka Košir, prof 

hodnem izpraševanju, in sicer tri iz 
Šmarja-Sapa, grosupeljsko čast pa je 
ubranilo Brinje. Bila seje bitka na nož, 
lahko mirne vesti zapišem, saj je 
vseskozi izenačen boj najvišje uvršče
ne določil šele z žrebom. 
1. mesto: 5.a O.Š. Šmarje-Sap 
2. mesto: 7.a O.Š. Šmarje-Sap 
3. mesto: 6.b O.Š. Šmarje-Sap 

Zmagujoče je PGD Sp.Slivnica 
presenetilo z denarnimi nagradami v 
vrednosti od 10.000-30.000 Sit, pod
jetje ABC Tabor pa z nakupnimi boni. 

Uradni pečat je prireditvi pritisnil 
župan Janez Lesjak, otrokom slovesno 
izročil prislužena priznanja in simpa
tično strnil misel, naj jim v življenju 
nikar ne bo žal, če so se naučili malen
kost več, kot je bilo potrebno. Janez 
Vovk pa seje ravnateljem zahvalil za 
stimulacijo učencev in odprto sodelo
vanje ter ekipam čestital za borbenost 
in solidno znanje. 

Šmarčani so se izkazali kot izvrstni 
poznavalci svojega bivanjskega okra
ja, hkrati pa slavili kot moralni zma
govalci, saj so stavili na medsebojno 
pomoč, spodbudo in uspeh. Zavidlji
vo trojno zmago so gotovo dosegli tudi 
z bodrenjem navijaškega tirna - orga
nizator mu je za atraktiven nastop po
daril 10.000 tolarjev - ki je s številni
mi transparenti, vzpodbudnimi paro
lami in šmarsko ragljo - učenci so 
metrsko glasbilo v ta namen izdelali 
pri tehničnem pouku in naj bi, kot je 
pred pričetkom prepričljivo napove
dal glavni navijač Dejan, pripomogla 
h gotovi zmagi - motiviral svoje pred
stavnike. Absolutni prvaki obeh kate
gorij so sc v Šmarje vrnili zadovoljnih 
obrazov in osuplim grosupeljskim 
poražencem dokazali, da jih je v pri
hodnje jemati kot resne nasprotnike. 

Za možganski oddih in sprostitev 
napetosti sta v zabavnih predahih 
poskrbela narodnozabavni ansambel 
iz Šmarja in grosupeljska citraška za
sedba s pevko Barbaro, oba pod men
torstvom Emila Kovačca. 

Zmagovalna ekipa se bo 18. 7. na 
Spodnji Slivnici udeležila finalnega 
tekmovanja s PGD občine Grosuplje. 

Barbara Pance 

Pojemo 
plešemo 
igramo 
je bil moto animacijskega nasto

pa učencev OŠ Brinje Grosuplje 
na sejemski prireditvi Vse za otro
ka in družino v Celju, ki smo se ga 
udeležili 12. maja. 

Šolo so zastopali otroški pevski 
zbor, folklorna skupina in citrar-
ke. Na prireditvi so predstavili 
delček iz njihovega celoletnega 
dela. 

Otroški pevski zbor se je pod 
vodstvom Helene Zakrajšek izka
zal s štirimi pesmimi. Prve tri je 
na sintetizator zvoka spremljala 
Polona Štrubelj, kateri se iskreno 
zahvaljujemo za že večkratno so
delovanje. Četrto pesem pa so za
peli ob spremljavi Orffovih instru
mentov. 

Folklorna skupina je pod 
vodstvom Darje Zoreč zaplesala tri 
ljudske plese. Na harmoniko jih je 
spremljal Tomaž Kuplenk. Citrar-
ke Simona, Mojca in Ksenija pa 
so pod vodstvom Emila Kovačca 
zaigrale pet ljudskih pesmi. S pe
tjem jih je spremljala Barbara Zo
reč. Nežni zvoki citer so pritegnili 
marsikaterega obiskovalca in so 
nam še dolgo pozvanjali v ušesih. 

V okviru sejemske prireditve je 
bil tudi natečaj šolskih glasil. Naša 
šola je razstavljala dve glasili in 
sicer šolsko glasilo Brinje pod 
mentorstvom Metke Krejan in 

Začetek šolanja je otrokova po
membna življenjska prelomnica. Po
meni veliko spremembo, saj se zanj 
in za celo družino začne drugačen 
način življenja. Prvič se sooči z ob
veznostmi, prvič stopi v svet pravil, 
pričakovanj in vrednotenj. Tega se 
zavedamo tako vzgojiteljice v vrtcu 
kot učiteljice elementarke v šoli. Po
magamo jim prestopiti stopničko iz 
ene ustanove v drugo in premagati 
strah pred šolo. 

Šmarski vrtec Pika in šola nista samo 
prostorsko blizu. Povezuje nas tesno 
sodelovanje. Ko otroci pridejo v 
1 .razred, nas že dobro poznajo s skup
nih srečanj, ki jih načrtujemo in izva
jamo z vrtcem skozi vse leto pred vsto
pom v šolo. Bodoči prvošolci so pr
vič formalno prišli v učilnici 1A in 
1 .B razreda v mesecu maju. Kar 27 se 
jih je nabralo. Učenci so jih prijazno 
sprejeli,jim pripravili kulturni program 
in jim s ponosom pokazali svoje zvez
ke in šolske potrebščine. Postali so 
učitelji in cicibanom pomagali rešiti 
naloge na učnem listu. Sledila je tudi 
pogostitev. Ob slovesu je vsak od 

obiskovalcev prejel spominsko diplo
mo z medvedkom. 

Temu načrtovanemu stiku s šolo je 
sledil prvi roditeljski sestanek za star
še bodočih prvošolcev, ki je bil 15. 
junija. Starše smo sprejele razred
ničarki, svetovalna delavka in pomoč
nica ravnatelja. Seznanili smo jih z 
vsemi novostmi, s katerimi se bodo 
otroci srečali ob vstopu v šolo in od
govorili na vsa vprašanja glede orga
nizacije dela na naši šoli. 

17. junija pa smo v šoli izvedli l i
kovno delavnico, katere so se 
udeležili vsi bodoči prvošolci, tudi 
tisti, ki obiskujejo popoldansko malo 
šolo in druge vrtce. Barvali so pisane 
metuljčke, kijih bodo dojeseni poča
kali v učilnici. 

Da bi bil prvi šolski dan na naši šoli 
čimbolj vesel in zanimiv, bomo L 
septembra pripravili kulturni dan za 
vse učence. Potrudili se bomo, da se 
bodo imeli lepo predvsem prvošolci. 
Pripravljamo prav posebno 
presenečenje. Kakšno? 

Naj ostane skrivnost! 
Majda Kaiba 

Malošolarji v spremstvu vzgojiteljic na obisku v I. razredu 

razredno glasilo l .B razreda 22 
Hudih mravljic pod mentorstvom 
Helene Zakrajšek. Obe glasili sta 
na voljo v šolski knjižnici in v SIK 
Grosuplje. 

Še bolj kot sam nastop pa se je 
učencem vtisnila v spomin sejem
ska prireditev, razstavljene igrače 
in igralni prostor, kjer so se po nas
topu tako veliki kot majhni spušča
li po toboganu in se vozili z vlak
ci, najbolj veseli pa so bili seveda 
čarovnika in njegovih spretnosti z 
baloni. 

Veselega razpoloženja mladih 
umetnikov ni pokvaril niti dolgo
trajni zastoj na poti nazaj, saj so 
veselo prepevali prav do doma. 

Mentorjem se zahvaljujem za 
vloženi trud in pripravljenost za 
sodelovanje, tako njim, kot mla
dim pevcem, plesalcem in igral
cem pa želim, da bi tudi v prihod
nje z veseljem gojili ljubezen do 
slovenske narodne pesmi, plesov 
in običajev. 
Irena Kogovšek ravnateljica OŠ 

Brinje Grosuplje 

"Piko poka 
pod goro..." 

Folklorna skupina OŠ Brin
je na 3. državni reviji 

Na šoli smo z dejavnostjo fol
klorne skupine začeli v šols
kem letu 1997/98, vendar so se 
z novim 1998/99 šolskim letom 
zamenjali vsi člani. Člani naše 
nove skupine so v večini učen
ci tretjih razredov, ki so zbrani 
šele od začetka tega šolskega 
leta. Kljub temu smo se letošn
je leto predstavili na več pri
reditvah. Na jpomembne j ša 
med njimi, na katero smo se 
pripravljali celo leto, pa je bila 
državna revija ljudskih pesmi, 
plesov in ob iča jev P I K A 
P O K A POD GORO, 7. maja v 
Rogaški Slatini. 

Zaplesali smo splet plesnih in 
ritmičnih motivov iz otroških 
ljudskih pesmi ob spremljavi 
harmonike s e d m o š o l c a 
Tomaža. Nastop skupine je bil 
sproščen in prisrčen in je vse
boval vse elemente, potrebne 
za celovito predstavitev. To je 
potrdila tudi žirija, ki nam je 
dodelila bronasto priznanje iz
med petdesetih nastopajočih. 

Zadovoljni z uspehom smo 
sklenili šolsko leto in si oblju
bi l i , da naslednje leto nadalju
jemo še z večjim elanom 

Mentorica skupine: 
Darja Zoreč 



Prevetreni 
veterani 

Romanje - izlet mladih grosu
peljske dekanije v Padovo 

Ob 40-letnici 
TD Županova jama Grosuplje 

Priprava na sinodo na slovens
kem je v marsikaterem mladem 
človeku in duhovniku iz naše de
kanije prebudila željo po večji 
povezanosti mladih. Želja in pred
logov je bilo veliko, v letošnjem 
letu pa smo se odločili uresničiti 
nekaj naših načrtov. Po srečanju 
predstavnikov mladih iz vseh na
ših župnij smo se odločili za izlet 
v Padovo in Oglej. Glavno vodilo 
je bilo: povezanost mladih naše 
dekanije in spoznavanje novih kra
jev. 

Med prvomajskimi prazniki sta 
se dva avtobusa mladih, polnih do
bre volje in veselja odpravila v Pa
dovo. V Padovi smo si najprej og
ledali mogočno katedralo sv. An
tona Padovanskega, čudovi to 
notranjost in relikvije svetnika, ki 
je živel v 13. stoletju. Seveda sije 
bilo potrebno ogledati tudi sred
njeveško mesto in vso njegovo 
bogastvo, kar smo izkoristili med 
odmorom in sprehodom skozi zna
menitosti mesta. Nato smo se od
pravili proti samostanu, v katerem 
počiva telo sv. Leopolda Mandiča, 

svetnika sprave. V prijetnem vz
dušju samostanske kapele smo 
imeli mašo v slovenskem jeziku in 
se spomnili vseh mladih naše de
kanije, naših staršev in prijateljev, 
predvsem pa smo položili na oltar 
naše načrte in pričakovanja za pri
hodnost. Na poti domov smo se 
ustavili še v Ogleju, od koder so 
našim prednikom prihajali misio-
narji oznanjat veselo novico. Tam 
smo v igri in pogovoru porabili še 
zadnje atome energije. Rahlo ut
rujeni in polni dobre volje smo 
pozno v noč prispeli domov. 

"Drevo raste počasi. Ne moremo 
ga izpuliti in ne prisiliti, da bo po
hitelo in postalo čez noč veliko." 
Te besede so nam bile v popotni
co, da smo vsejali dobro seme in 
prva bilka že poganja. Načrti za 
prihodnost so veliki, prosimo pa 
Gospoda za obilno rast, bodimo pa 
povezani v pomenu evangelijskih 
besed: "Po njih sadovih jih boste 
spoznali." 

Hvala vsem, ki so ta dan naredili 
nepozaben! 

Jože Mehle 

Minilo je delovnih 40 let od usta
novitve prvega turističnega društva 
v Grosupljem in tako obletnico je 
potrebno proslaviti. Čeprav je bil 
uradni ustanovni sestanek društva v 
marcu 1959. leta, smo proslavo 
pripravili v nedeljo, 13. junija. 

Uradno slovesnost smo pripravili 
kar v Županovi jami, saj se zadnja 
leta društvo po njej tudi imenuje. V 
Permetovi dvorani so prizorček o 
otrocih, ki so padli v jamo, odigrali 
učenci podružnične šole iz ŠtJurija 
in ob tem ponovili vse, kar vedo o 
podzemnih jamah in kraškem sve
tu, trije mladi glasbeniki pa so igrali 
na flavto, prečno flavto in violino. 

V Veliki dvorani pa so priredili 
koncert trije pevski zbori: Šentjur
ski oktet, Ženski pevski zbor Društ
va upokojencev Grosuplje in Zarja 
- ljudski pevci iz Račne, ki pojejo 
ob spremljavi harmonike. 

Več kot 100 obiskovalcev (okoli 
100 pa je bilo nastopajočih in nji
hovih sorodnikov) - to je največ, kar 
ljudi more sprejeti naša jama - je 
uživalo ob lepem petju v nenavad
nem ambientu podzemne dvorane, 

polne kapnikov in stalno padajočih 
vodnih kapljic. Tudi izjemna akus
tika je pripomogla, da so se obisko
valci kljub utrujenosti zaradi mno
gih stopnic in klancev zadovoljni 
vračali iz jame. 

O opravljenem delu turističnega 
društva je spregovoril sedanji 
predsednik Miro Vreg. Izpostavil je 
predvsem delo v jami in okoli nje, 
pozabil pa ni na prireditve, spudbu-
de za urejenost kraja in druge dejav
nosti, s katerimi se poskuša turistič
no društvo vključevati v utrip kraja. 
Posebej pa smo počastili vodnika po 
jami gospoda Franca Kanduča, ki 
smo ga na kamnu, ki gaje dal sam 
postaviti v bližino jame, okronali za 
jamskega kralja. Kar 46 let žc vodi 
turiste v jamo in vsi obiskovalci si 
ga zapomnijo po njegovi šegavosti 
in prijetni dolenjščini.Tcžko bomo 
dobili vodnika, ki bi toliko let in tako 
predano opravljal svoje delo. 

Sponzorji prireditve so bili: A B C 
Tabor in Pekarna Grosuplje ter ra
dio Zeleni val, kije organiziral tudi 
veselico po prireditvi. 

Marija Samec 

Tudi kinološka prireditev je lah
ko promocija Grosuplje 

Masada 
Gore so pri nas - o tem kaj pre

beremo skoraj v vsaki številki 
Grosupeljskih odmevov, so pa tudi 
drugod po svem. In ena takih je 
tudi Masada. To je gora, ki je ena 
sama trdnjava. Do nje ne prideš 
peš, vsaj od nas ne. Najlaže je 
dostopna z letalom, ki te pripelje 
na izraelsko letališče Ben Gurion, 
od tam pa vozijo avtobusi. Jaz sem 
si izbral to pot. 

Že sam Ben Gurion mi je skoraj 
vzel sapo. Naš Brnik je proti nje
mu pravo žepno letališče! Avtobus, 
ki pred vhodom pobere pomike, po 
zelo kratki poti zavije na avtocesto. 
Ta cesta je vseskozi osvetljena, 
čeprav pelje tudi po čisti samoti. 
Seveda se človek samo čudi. Ko 
pa pomisliš, kolikokrat se v teh 
krajih obmetavajo s kamenjem ali 
celo streljajo, pa se ti ne zdi nič 
več čudno. Po uri vožnje se avto
bus ustavi v Betlehemu. Tudi ta 
kraj ni navaden kraj. Tu je stopil 
Bog na zemljo, zato si gaje vred
no ogledati. 

Čas tu teče drugače, 2000 let se 
pred teboj zavrti v nekaj minutah 
- to ti seveda nehote da misliti in 
zaveš se hkrati svoje majhnosti pa 
tudi veličine, saj se je Najvišje
mu zdelo vredno tudi zaradi tebe 
stopiti na tla. 

Kmalu za Betlehemom se že 
začne prava puščava; tako se ti ne
hote približajo svetopisemski od
lomki, ki govorijo, kako je kdo 
odšel v puščavo - tam to ni bilo 
tako daleč. Svet tam okrog ni ra
ven, ampak rahlo valovit. Cesta 
vodi polagoma samo navzdol. In 
že se pripelješ mimo velike kam
nite stene, na kateri je označena 
višina gladine Sredozemskega 
morja. Nehote pogledaš okrog 
sebe, kje si in kje je morje in kam 
pravzaprav greš . Cesta pa se 
spušča in spušča vse do najstarej
šega znanega mesta na svetu -
Jerihe. Ta leži že krepko pod mor
sko gladino, dolina pa se spušča 
še globlje pod morski nivo. Na 
desni strani se dvigajo pečine 

Qumrana. Svet ni padel s tečajev, 
čeprav je bilo toliko besed o najd
bah v votlinah teh pečin. Za Qum-
ranom sprejme utrujene popotni
ke oaza Ein Gedi. Tuje kopališče, 
restavracija... - pravi kamp v ev
ropskem stilu. Pa kljub temu to še 
zdaleč ni naša Evropa. Tu si 400 
m nižje, kot je morje, od katerega 
gladine sicer merimo lege krajev 
na zemlji. Tudi voda ni kar tako, 
saj je zelo gosta in izredno gren
ka in slana. Pravijo, daje kot sol
na kislina, zato ne sme priti v oči. 
Kopanje v tej vodi je sicer prijet
no, saj te voda dobesedno drži na 
površju, le čisto mirna mora biti 
in kopalci tudi! 

Naslednja točka je obvezni tu
ristični cilj vseh popotnikov - Ma
sada. To je slavno ime gore in trd
njave na njej, ki je bila sicer zav
zeta, a nikoli premagana. Kaj to 
pomeni, znajo razumeti le voja
ki, kajti zavojevalci trdnjave po 
triletnem obleganju niso imeli nad 
kom slaviti zmago - v trdnjavi 
namreč niso našli živih branitel-
jev - ti so tik pred padcem trd
njave naredili skupinski samomor. 
Sama trdnjava je, pravijo, sicer 
imela hrane dovolj še za deset let, 
vendar nič ni večno. Nekaj zani
mivosti iz trdnjave: imela je hla
dilne naprave, centralno ogrevan
je, pa tudi napravo za dviganje 
vode, katerega princip še danes ni 
povsem razjasnjen, kajti to je bilo 
že 70 let pred našim štetjem! O 
prelepem razgledu z Masade niti 
ni treba izgubljati besed: na eno 
stran morje, vse okrog pa sama 
puščava. Masada pa ni osupnila 
le Rimljanov, temveč še danes 
spravi v začudenje slehernega 
obiskovalca, saj je to en sam ka
men, spodaj v dolini pa neužitna 
voda brez živih bitij, pa kljub 
temu sojo njeni prebivalci brani
li do smrti, napadalci pa tudi niso 
hoteli odnehati. Koliko koristi je 
bilo za ene in druge od tega, pa si 
lahko misli vsak sam. 

Marjan Šircelj 

23. maja 1999 je pri Motelu 
Grosuplje potekala IV. državna 
razstava psov vseh pasem. 

Prijavljenih je bilo 405 psov iz 
osmih držav. To pomeni, da je 
prišlo ravno toliko vodnikov, ki 
pa imajo običajno s seboj tudi 
spremljevalce, pogosto pa pride 
kar cela družina. Bolj oddaljeni 
pridejo običajno že dan prej in 
tu tudi prenočijo. 

Razstavo je sodilo osem sodni
kov iz štirih držav, ki pa morajo 
biti prisotni večer pred razstavo, 
saj se dogovorijo o vseh podrob
nostih sojenja. 

Organizator ocenjuje, da je 

pr i š lo tudi p r ib l i žno 1500 
obiskovalcev. 

Tako veliko število ljudi z vse 
Slovenije pa tudi tujine pritegne 
v Grosuplje le malokatera prire
ditev, zato bi bilo potrebno tak
šno priložnost izkoristiti za čim-
boljšo promocijo kraja. 

Ker se podobna prireditev pred
videva tudi v prihodnjem letu, bi 
bilo dobro, da združijo sredst
va in moči Kinološko društvo, 
Turistično društvo, Občina, pa 
morda še kdo, ter prireditev iz
koristijo za čimboljšo promoci
jo kraja. 

Božo Predalič 

Grosuplje, 22. maja - Old ti-
mer Club Škofljica je že četrto 
leto zapored, na prelepo, s son
cem obsijano sobotno majsko 
jutro, postavil in na ogled popel
jal svoje jeklene konjičke, ki 
častitljivi kilometrini navkljub, 
kljubujejo zobu časa. 

"In ravno čas je posebna, viso
ko cenjena veličina: več ga pre
teče, bolj dragocen postaja. Od 
tu utemeljeno izvira naše spošto
vanje do zgodovine, do vsega 
minulega in do starejših. Tako 
pozornost in o b č u d o v a n j e 
izražamo tudi vsej tehnični de
d i šč in i , k i jo posedujejo in 
predstavljajo člani kluba in vsi 
udeleženci prireditve," je vozni
ke pospremil župan občine Ško
fljica Jože Jurkovič. 

Nostalgični zanesenjaki, ki pre
teklost uživajo in ohranjajo pre
ko sedanjosti, so z dolgotrajnim 
vestnim delom in materinsko 
skrbjo ohranili svoja veteranska 
voz i la in s tem prispevali v 
zakladnico slovenske dediščine. 
Še v ne petletnem klubskem 
druženju so v svoje vrste priteg
nili preko 400 članov, ki se vsa
koletno podajo na 80-kilomc-
trsko predstavitveno vožnjo sko
zi sosednje občine Grosuplje, 
Ivančno Gorico, Vidcm-Dobrcp-
olje in Velike Lašče, z namenom, 
buditi zavest po vzdrževanju 
preteklosti in nujnosti ohranjan
ja tehnične dediščine, je namen 
definiral klubski predsednik 
Franc Gruden. 

Barbara Pance 

Unicefov otroški festival 
V petek, 21. maja, sva s sošolko Majo Bahovec vznemirjeno stopali 

po tlakovani cesti proti ljubljanskim Križankam. Od pevca Lada Lesko-
varja, slovenskega ambasadorja UNICEFa, sva nekaj dni preje prejeli 
prijazno povabilo k sodelovanju najavni prireditvi KAPLJICA VODI*. 
Na tem dobrodelnem festivalu so zbirali denar za afriške otroke 
brez vode. Zgradili jim bodo vaške vodnjake. 

Prireditev jc potekala ves dan. Dopoldne so za zabavo poskrbeli razni 
lutkarji, žonglerji, čarodeji, plesalci, igralci... 

Popoldanski glasbeni program v Križankah je povezovala znana T V 
voditeljica Mojca Mavec. Nastopali so otroci s točkami iz radijskih oddaj 
Veseli tobogan, Čuki, Adi Smolar, Vili Resnik in še veliko drugih sloven
skih glasbenikov. Z Majo sva se ob spremljavi klavirja predstavili s pesmijo 
Čuk seje oženil. Videla sem, da so mnogi gledalci peli z nama. 

Maja Bahovec je nastopila še enkrat s skupino Pinochio. 
Prireditev je trajala dve uri. Na festivalu smo se vsi zelo zabavali, tako otroci 

kot odrasli. Nastopajoči smo prejeli tudi priponko Kapljica vode. Bilo je ve
liko ljudi, zato mislim, da smo zbrali precej denarja za uboge otroke. 

Anja Okorn - 3. razred, Kopanj 

Oče! Odšel si... 
A v srcih ostajaš. 
Ostaja nam bolečina 
in sila dragega spomina... 

Ob nenadni smrti dragega 
moža, očeta, starega ata in 

pradedka 
JOŽETA ŽMUCA 

iz Vrbičja pri Grosupljem, 

se iskreno zahvaljujemo vsem 
sorodnikom, sosedom, so-
vaščanom, prijateljem in znan
cem, ki ste darovali cvetje in 
sveče, prispevali darove za cer
kev in svete maše, izrekli sožalje 
in nam stali ob strani. Posebej 
se zahvaljujemo gospodu Host-
niku za tolažilnc besede slove
sa in lep pogrebni obred ter pev
cem cerkvenega zbora iz Št. Ju
rija pod vodstvom Jakoba Iva
na za sočutno zapete pesmi. 
Hvala tudi Barličevcmu Ivanu 
za zaigrano poslovilno pesem 
Tišina, Antonovemu atu iz Bič-
ja za poslovilni govor ter obe
ma nosilcema praporov: Zveze 
borcev in Društva upokojencev. 
Še enkrat iskrena hvala vsem, ki 
ste se prišli od njega poslovit v 
tako velikem številu in vsem, ki 
ste ga pospremili na njegovi 
zadnji poti. 

Žalujoči: 
Žena Rezka, sinova Ivan in 

Jože, hčerke Jožefa, Mari in 
Milka, ter vnuki in pravnuki 



Pri petnajstih že mojstrica 
S šahom prežeto življenje V z p o n n a T r i g l a v 

U 5 
Še nobena igralka v Sloveniji pri teh 

letih ni osvojila naslova šahovske 
mojstrice, uspelo pa je Ani Srebmič. 
Za naslov mojstra je potrebno določe
no število točk (21 (M)), kar seveda po
meni znanje, veliko partij in seveda 
zmag. Po nazivu mojstra šahist lahko 
doseže še naziv mednarodni mojster 
in velemojster. 

V družini Srebmič oče Vojko že 30 
let igra šah, na očetovo pobudo pa sta 
se resneje začela s tem ukvarjat Ana 
in brat Marko. Marko s svojimi uspe
hi hiti za Ano in za njegova leta (11 
let) mu gre precej dobro, čeprav jc 
konkurenca pri fantih hujša. 

Kakšni so začetki vajine poti? 
Vojko: Najprej smo igrali doma, Ana 

je začela pri devetih, Marko pri sed
mih letih. Prva tekmovanja so poka
zala, daje pot prava. Tam se namreč 
pokaže, če blefiraš, resnica za igralca 
in trenerja pride na dan. Sicer pa krizo 
ob porazu premaga naslednja zmaga. 

Ana: Najprej so bili turnirji samo z 
odraslimi, otroških jc bilo bolj malo. 

Vojko: Turnirji so mešani, prijavi se 
lahko vsak, če je amater ali profesio
nalec. Ana je močna v končnicah. 
Marku pa gre najbolje igra sama. Na 
njegovi 1. tekmi so ga celo pozabili 
uvrstiti na seznam, a je potem vseeno 
odigral. 

Kdaj naj bi človek začel trenirati 
igranje šaha? 

Ana: Čim prej! 
Vojko: Včasih so rekli, da pri dva

najstih, sedaj pa je najbolje, da čim 
prej. Rabi trenerja, ki pa ga mora prav 
učiti, sicer je napake pozneje težko 
odpraviti. 

Katere uspehe štejete za največje? 
Ana: Vsekakor naslov Mojster RDE 

(šahovske mednarodne federacije), 
potem pa 17. mesto na "openu" v Novi 
Gorici, kjer so tekmovali vsi, ne glede 
na leta, profesionalnost, spol. Pred 
mene so sc uvrstili samo moški, tudi 
profesionalci, bila sem prva med mla
dinci in osvojila naslov moškega 
mojstrskega kandidata. Pomembnoje 
tudi 6. mesto na svetovnem prvenstvu 
(dekleta do 14 let), kjer so bile pred 
mano samo dekleta vzhodnih držav. 
Tam je šali močno razvit in dosegajo 
najvišja mesta na tekmah. 

Marko: V štirih letih igranja sem 
začel na državnih prvenstvih dosegati 
prva in druga mesta, na mednarodnih 
turnirjih pa sem bil na zelo visokih 
mestih. 

Kako potekajo treningi, kdo vaju 
trenira? 

Ana: Trenirava 2 do 3 ure na dan, 
najraje zjutraj, da je čez dan čas za 
drugo. Ravno pred kratkim smo imeli 
tudi intenzivni trening. V okviru Mla
de reprezentance Slovenije smo en 
teden igrali od 6 do 8 ur na dan (kar je 
težko za koncentracijo) pod vodstvom 
velemojstra Mihaljčišina. Reprezen
tanca je sestavljena z namenom, da sc 
udeležimo šahovskih olimpijskih iger, 
ki bodo 1. 2002 v Sloveniji. 

Vojko: Obema sem bil trener sam. 
Marku sem še, pri Ani pa moje znanje 
ne zadostuje več. Sem še njen sprem
ljevalce, skupaj analizirava igre, a v 
stroko ne posegam več. Tuji pomaga 
mednarodni mojster Jelen. Pri njenih 
letih mora šahist začeti delati sam. Tre
ner usmerja tako da naj bi igralec de
lal 1 uro na dan z njim in 6 ur sam. 
Igralec igra z računalnikom, predvsem 
otvoritve. Tam so tudi baze vseh igral
cev. Za vsakega ugotoviš šibke in 
močne točke, kako igra, tako da lahko 
pripraviš taktiko za turnir. Sicer pa jc 
vsak turnir kot trening. 

Kako združujeta igranje šaha s šolo? 
Ana: V šoli veliko manjkava, 

približno 2 meseca na leto. 
Vojko: Obema gre v šoli dobro. Se

veda je potrebna samodisciplina, 
zahvala pa gre tudi profesorjem OŠ 
Brinje, ki grejo zelo na roko pri izo
stankih. 

Ana: Ne vem še, kako bo drugo leto 
s šahom, ker grem na gimnazijo, kjer 
učenje vzame veliko časa, pri šahu pa 
bi morala tudi pristopiti zelo resno. 

Kako jc šah razširjen v Grosupljem? 
Vojko: V Grosupljem imamo veliko 

navdušenih in dobrih šahistov, vendar 
klub ne deluje. Večinoma so v klubu 
aktivni starejši, z mladimi pa se ne dela 
dovolj resno. Vodim šahovski krožek 
v OŠ Brinje, ki ga obiskuje 6 do 10 
otrok, a delo v klubu ne omogoča raz
voja Ravno zato mi trije igramo v klu
bu Nova Gorica, ki je močan in daje 
perspektivo. Večina klubov v Slove
niji deluje kot grosupeljski, je pa tudi 
kar nekaj majhnih, ki so vzorni, saj se 
ukvarjajo z mladimi (npr. v loški doli
ni). V nekaterih šolah sc že zavedajo, 
da šah pomaga pri logičnem mišljen
ju. V Starem trgu ob Kolpi igra šah 
cela šola ne za tekmovanja ampak za 
mišljenje. 

Šah pomaga pri razvoju mišljenja in 
vztrajnosti, tako kot latinščina, a ne 
znamo izkoristiti te možnosti. Sre-
bmičevi sojo in že žanjejo uspehe. 

Tekmovanja so precejšen finančni 
zalogaj, zato jim pomagajo tudi 
sponzorji: LOGO, PIZZER1JA OVJ, 
TRANSPORTI KASTELIC, DRELA, 
V1MONT, TABOR, CITROEN 
JEROVŠEK, OBČINA GROSUPLJE. 

Hvala za podporo. 
Alenka Oblak 

Planinsko društvo Grosuplje 
vabi na izlete 

Julij 
10.7. Zadnjiški Ozebnik 2084 m lahka družinska tura 
Zadnjica, čez Dol, Ozebnik, na Logu običajna oprema 
vodi: Franc Štibernik, tel.: 773-345 potrebna dobra kondicija 
zaradi avtobusnega prevoza so obvezne predhodne prijave 
24.7. Prisojnik 2547 m zelo zahtevna tura 
koča na Gozdu, Hanzova pot alpinistična oprema 
Prisojnik, Vršič 
vodi: Omahen Jane/, tel.: 772-950 
Informacije pri tajnici Veri Zaje tel.: 763-173, oziroma pri vodniku 
Vodniki PD Grosuplje 

9 ur 

8 ur 

Po programu PD Grosuplje je bil v 
začetku aprila predviden vzpon na 
Triglav. Obilica snežnih padavin in 
nevarnost snežnih plazov je planirani 
vzpon onemogočila. Med osmimi 
prijavljenimi je veselje za vzpon do 
Kredarice s 4 m snega kopnelo. Meni 
pa je bila misel, da osvojim Triglav v 
takih razmerah, vedno bolj všeč. Vre
menska napoved pred prvim majem 
je bila obetavna zato sem si vzel do
pust. Z ženo sva se odločila, da greva 
pogledat, kakšne so razmere v doli
nah pod Triglavom. Kljub slabi vre
menski napovedi je bil dan lep. V Vra
tih se namaje Triglav kazal v vsej svoji 
lepoti. Ogledoval sem si z (ipastmi ove-

Triglavu, nisem opustil, ženi sem le 
obljubil, da sam ne bom šel. 
Zvečer zazvoni telefon. Martin spra
šuje, čc gremo kam? Izgovor je tu. 
Imam prijatelja ki je istih misli. Gre
va na Triglav in še isti dan nazaj. Do
govoriva se, da ga pridem iskat ob 
dveh zjutraj. Noč je kratka in malo 
pred četrto uro zjutraj že zapuščava 
parkirišče v Krmi in se otovorjena s 
smučmi napotiva proti snežnim strmi
nam pod Velikim Draškim vrhom. Me
sec nama sveti na poti skozi bukov 
gozd, okoliški vrhovi pa so zaviti v 
čarobno svetlobo. V ruševju se poja
vijo prve zaplate snega, ki hitro prei
dejo v debelo snežno odejo. Smuči z 

šeni greben, ko se je zaslišalo grmen
je plazu v stenah Stenarja. Slapovi 
snega so se usipali preko sten s tako 
močjo, da jc bilo ženo kar pošteno 
strah. V takem pa že nc boš šel na Tri
glav, meje pogledala. Saj je res bolje, 
da ostanem v dolini, sem ji odgovoril, 
vendar pojdiva še v dolino Krme, da 
vidim, kakšne so razmere tam. Krma 
je ponujala bolj varen pogled, zato 
misli, da se drugi dan odpravim proti 

nahrbtnika romajo na noge. Pričenja 
se smučarski del najinega vzpona na 
Kredarico. Poševno se vzpenjava po 
strmem snežišču pod stenami Velike
ga Draškega vrha in sva kmalu na rav
nici Polje. Ogledujeva si plazove, ki 
so si utirali pot v dolino izpod vrhov 
Tosca in Vernarja in ugotoviva, da 
nevarnosti velikih plazov ni več. 

Pred šesto uro zjutraj si že privošči
va zajtrk pri bivaku pod Kurico. Vr-

PRODAJNI CENTER 

Naj za nakup 
ne zmanjka 
vam poguma, 
saj neverjetne 
cene so v 

PRODAJNEM 
CENTRU 
GUMA! 

V našem velikem PRODAJNEM CENTRU 
GUMA v Brezju pri Cirosupljem smo pripravili 

posebno ugodno ponudbo: 

cevi za zalivanje s priključki in brez od 530 SIT dalje, 

kolutov za navijanje cevi s cevmi in brez 

od 3.570 SIT dalje 

vrtnih motornih in električnih kosilnic 

od 13.334 SIT dalje, 

^ vrtne škropilnice od 4.123 SIT dalje, 
r J r traktorske škropilnice, 
1 0 vrtnih stolov, miz, ležalnikov in senčnikov 

od 868 SIT dalje 

gorilnikov in žarov od 4.718 SIT dalje. 

TO IN ŠE MNOGO ZANIMIVIII ARTIKOV ZA VAŠ 
DOM PO IZREDNIH CENAH. 

Trgovina je odprta vsak dan od 7. do 19. ure 
V soboto od 7. - 13. ure 
Telefon: 762-200. Faks: 764-403. 

hovi pričenjajo žareti v škrlatni svet
lobi, ko se odpraviva dalje. Sneg 
postaja leden, tako daje hoja s smuč
mi vedno bolj nevarna. Na strmini 
pod Arnovo glavo smuči zopet ro
majo na nahrbtnik. Težak nahrbtnik 
upočasni najin korak, ko grizeva 
strmino pod Ržjo, za nameček pa 
postaja tudi veter vse močnejši. Na 
višini 2200 m si zopet natakneva 
smuči na noge. Globoko dihanje 
nama vzame besede in le vesel obraz 
kaže, da uživava tudi v zadnjih strmi
nah pod Kredarico. Pred domom že 
kar pošteno piha, zato jo hitro pobe-
reva v toplo zavetje doma. Malo čez 
deveto uro nama meteorolog že 
postreže s čajem, midva pa se zaple-
teva v pogovor z mladimi alpinisti. 
Ste bili že na vrhu? Ja že včeraj, ven
dar je bilo kar naporno. Mislita na 
vrh? Ja imela sva namen, pogledam 
Martina. Se bova odločila, ko si od-
počijeva, se izjasni Martin. V dom 
vstopijo še trije planinci in ko slišijo 
naš razgovor, se vključijo v debato. 
Mi smo tudi imeli namen iti na vrh, 
vendar ne gremo, je prenevarno ob 
tem vetru. Midva pa greva vseeno, 
pogledam kolega. Ali res misliš resno, 
je v dvomih moj sotrpin. Jaz grem v 
vsakem vremenu, se odločim in prič-
nem pripravljati opremo. Ne poču
tim se sigurnega, ne grem, je odločen 
Martin. 
Ob deseti uri se posloviva. Čez štiri 
ure bom nazaj. Veter neusmiljeno bri
je, ko se vzpenjam proti steni malega 
Triglava. Dva cepina in dereze posta
nejo moji edini prijatelji, ki me varu
jejo na poti proti vrhu. Na grebenu 
tuli veter. Kaj delaš tu gori, ali hočeš 
da te odpihnem v prepad? Gledam 
proti Kredarici, kjer mi maha kole
ga. Se naj obrnem? Ne, grem do vrha. 
Vse svoje misli osredotočim na va
rovanje vsakega koraka in se počasi 
prebijam proti vrhu. Po dveh urah 
končno zagledam zastavico, ki se 
komaj vidi iz snega. Stojim na vrhu 
Aljaževega stolpa. Nad mano je še 
napihan sneg, ki mi dela odlično za
vetje pred vetrom. Mojo srečo čuti 
tudi Martin, ki mi maha izpred doma. 
Vzamem si čas za uživanje v čudovi
tem razgledu in se fotogra'lram ob 
zastavici. Bučanje vetra opozarja, da 
poti še ni konec. Sestop bo še nevar
nejši kot vzpon, si mislim, ko prič-
nem sestopati. Na Malem Triglavu 
zagledam nekoga, ki se obrača, veter 
je premočan. Na grebenu je bil veter 
še močnejši, kot pri vzponu, zato sem 
napredoval zelo počasi. Po štirih urah 
sva si z Martinom že stisnila roke. Kaj 
si pa počel toliko časa na vrhu v tem 
vetru? Meteorolog pravi, da sunki 
dosežejo 130 km na uro. Užival sem 
v zavetju, mu odgovorim. V domu 
mi kolega streže kot grofu in mi s tem 
kaže, kako je vesel, da sem se srečno 
vrnil. 
Ob treh popoldne se posloviva od pri
jaznega meteorologa, si natakneva 
smuči na noge in pričneva z zadnjim 
delom najine poti. Spust s smučmi v 
dolino. Sneg se je zmehčal tako. da 
sva med smučanjem sprožila manjše 
plazove južnega snega, ki pa niso 
predstavljali nikakršne nevarnosti. 
Martin je ugotovil, da se da lepo poči
vati, če padeš in pustiš, da te plaz od
nese nekaj deset metrov nižje, zato 
je v večjih strminah to namenoma 
počel. Po treh urah sva se že vozila 
proti domu. Za namaje bila nepozab
na tura. 

Frane Štibernik 



Tehnični in strokovni pregledi lohkih priklopnikov 
Lahki priklopniki so tista priklop

na vozila, katerih največja dovolje
na masa (masa vozila+nosilnost) ne 
presega 750 kg. 

V 174. in 188. členu Zakona o var
nosti cestnega prometa (Uradni list 
RS, št. 30/98) je določeno, da mo
rajo biti lahki priklopniki tehnično 
pregledani najmanj enkrat na leto. 
Prvi tehnični pregled lahkega pri
klopnika mora biti opravljen 3 leta 
po nakupu za tiste lahke priklopni
ke, za katere so lastniki ob nakupu 
prejeli izjavo po ustreznosti in teh
nični brezhibnosti vozila (črka A v 
serijski številki), ki se je pričela iz
dajati po 1.5.1998, drugi lahki pri
klopniki, za katere kupci niso pre
jeli take izjave, pa morajo biti teh
nično pregledani pred pričetkom 
uporabe v cestnem prometu. 

Lahke priklopnike, ki se pojavlja
jo v cestnem prometu, lahko razde
limo v naslednje skupine: 

I. Lahki priklopniki, za katere je iz
dana listina o tipski homologaciji, 
kar lastnik izkazuje z Izjavo o 
ustreznosti vozila s črko A v serij
ski številki (Uradni list RS, št. 43/ 
96). Ta izjava seje izdajala za vozi
la od 26.3.1993 do 30.4.1998 ter 
Izjava o ustreznosti in tehnični 
brezhibnosti vozila (Uradni list RS, 
št. 33/98), ki seje pričela uporabljati 
1.5.1998. Lahki priklopniki mora
jo imeti vtisnjeno številko šasije in 
pritrjeno deklaracijsko tablico. 

II. Lahki priklopniki, ki so po
samično pregledani, ter je zanje iz
dana Izjava o posamično pregleda
nem vozilu s črko B v serijski šte
vilki in imajo vtisnjeno številko ša
sije s strani pooblaščene organiza
cije in pritrjeno deklaracijsko tabli
co. 

III. Lahki priklopniki, izdelani pred 
26.3.1993, ko je stopila v veljavo 
odredba o homologaciji lahkih pri
klopnikov ter so že bili pregledani 
in imajo vtisnjeno številko šasije in 

pritrjeno deklaracijsko tablico. 
IV.Lahki priklopniki, izdelani v 

samogradnji, ki jih je potrebno stro
kovno pregledati, vtisniti številko in 
pritrditi deklaracijsko tablico. 

Lahki priklopniki, navedeni v točki 
I., II. in III., lahko opravijo tehnični 
pregled brez strokovnega pregleda 
pri vsaki pooblaščeni organizaciji za 
tehnične preglede motornih in pri
klopnih vozil, lahki priklopniki, na
vedeni v točki IV, pa morajo opra
viti pred prvim tehničnim pregle
dom strokovni pregled. Na strokov
nem pregledu se ugotavlja, ali je 
lahki priklopnik pravilno konstruk
cijsko izdelan in opremljen ter ali 
so pri izdelavi uporabljeni deli 
ustrezne kvalitete. 

Lahki priklopniki, izdelani v sa
mogradnji so: 
1. Lahki priklopniki, izdelani iz ne
katerih sestavnih delov, namenjenih 
za različna vozila ter nekaterih de
lov lastne izdelave. V takem pri
meru mora lahki priklopnik na stro
kovni pregled, kjer mu bodo na pod
lagi opravljenega pregleda vtisnili 
številko šasije ter pritrdili deklara
cijsko tablico. 
2. Lahki priklopnik, izdelan iz ori
ginalnih sestavnih delov posamez
nih proizvajalcev, ki izdelujejo lah
ke priklopnike (npr. TPV ali IMV), 
na katerih so že vtisnjene številke. 
Te posamezne sestavne dele so last
niki lahkih priklopnikov nabavili pri 
proizvajalcu, nato pa priklopnik iz
delali v samogradnji. V takem pri
meru mora lahki priklopnik na stro
kovni pregled, kjer mu bodo na pod
lagi opravljenega pregleda vtisnili 
novo številko in morebitno staro šte
vilko šasije presekali. 
3. Lahki priklopniki, ki so predela
ni tako, da je na podvozje tovarni
ško izdelanega lahkega priklopnika 
(npr. podvozje počitniške prikolice), 
ki ima vtisnjeno številko šasije in 
pritrjeno deklaracijsko tablico, vgra

jena nova nadgradnja. Tudi v tem 
primeru mora biti lahki priklopnik 
ponovno strokovno pregledan. Ob
stoječo številko šasije bo pooblašče
na organizacija presekala in vtisni
la novo številko šasije. Prav tako bo 
v takem primeru odstranila staro de
klaracijsko tablico in pritrdila novo. 

Strokovne preglede opravlja poo
blaščeno podjetje JP LJUBLJAN
SKI POTNIŠKI PROMET d.o.o. iz 
Ljubljane, kije pooblaščeno tudi za 
homologacijo priklopnikov. 

Da bi lastnikom lahkih priklopni
kov čim bolj olajšali opravljanje 
strokovnih pregledov, je Ministrst
vo za znanost in tehnologijo, Urad 
za standardizacijo in meroslovje po
oblastilo še osem organizacij za teh
nične preglede motornih in priklop
nih vozil , ki od 1.9.1998 dalje 
opravljajo te preglede. Te organiza
cije so: 

AVTOPLUS Koper, A M Z S PE 
Otočec, A M Z S PE Celje, ŠTAJER
SKI A V T O D O M Maribor, A G -
ROSERVIS Murska Sobota, AVTO 
SERVIS Nova Gorica, TIB PET-
ROL Ilirska Bistrica, in INTE
G R A L BREBUS Brežice, INTE
G R A L Jesenice, ALPETOUR RE
MONT Kranj. 

Pooblastilo jim je izdano za dobo 
enega leta. Po poteku tega časa bodo 
lastniki lahkih priklopnikov lahko 
opravili strokovni pregled le-teh 
samo v strokovnih organizacijah, ki 
jih za pregled vozil v postopku ugo
tavljanja skladnosti kot celote poo
blasti Urad za standardizacijo in 
meroslovje (12. člen Odredbe o 
homologaciji vozil, Uradni list RS, 
št. 33/98). 

Na strokovnem pregledu lahkega 
priklopnika pooblaščene organizaci
je pregledajo lahki priklopnik in v ko
likor ugotovijo določene pomanjk
ljivosti v konstrukciji in opremi lah
kega priklopnika, od stranke zahte
vajo, da pomanjkljivosti odpravi v 

roku štirinajst dni. 
Za lahki priklopnik, ki je spoznan 

za sposobnega za varno udeležbo v 
cestnem prometu, pooblaščene orga
nizacije določijo največjo dovolje
no maso lahkega priklopnika, odtis
nejo številko šasije in pritrdijo de
klaracijsko tablico, ki jo za vsa pod
jetja enotno izdeluje pooblaščeno 
podjetje JP LJUBLJANSKI POTNI
ŠKI PROMET d.o.o. iz Ljubljane. 
Deklaracijska tablica se prikoviči s 
kovicami spredaj na desni strani vleč
ne rude ali nadgradnje, oziroma na 
mestu, kjer je najmanjša možnost 
poškodovanja tablice. O opravlje
nem strokovnem pregledu lahkega 
priklopnika se stranki izda potrdilo. 

Opravljen strokovni pregled je 
hkrati tudi za prvi tehnični pregled. 
Zato pooblaščena organizacija pri st
rokovnem pregledu lahkega priklop
nika izpolni tudi zapisnik o tehnič
nem pregledu vozila. V posamezne 
rubrike se vpisujejo naslednji podat
ki: 

Znamka: "LASTNA IZDELAVA" 
Tip: "750" 
Oblika karoserije: npr. " K A S O N " 
Številka šasije: šestmestna številka, 

določena na podlagi strokovnega 
pregleda 

Nosilnost: določena na podlagi st
rokovnega pregleda lahkega priklop
nika v kg 

Masa praznega vozila: masa lahke
ga priklopnika - stehtana v kg 

rubriko Opombe se vpiše "STRO
KOVNI PREGLED". 

Na podlagi opravljenega tehnične
ga pregleda pooblaščene organiza
cije izdajo lastniku "Karton tehnič
nega pregleda motornega - priklop
nega vozila", ki je sestavni del pra
vilnika o tehničnih pregledih motor
nih in priklopnih vozil ter traktorjev 
in traktorskih priklopnikov (Uradni 
list SRS, št. 3/83). 

Informacijo je posredovala 
Policijska postaja Grosuplje 

Društvo upokojencev 
Grosuplje 

Po mnogih letih prizadevanj, smo 
končno uspeli pri stanovanjskem skla
du SPIZ-a Slovenjije dobiti v najem 
stanovanjce nad klubskim prostorom 
na Stranski poti. Namenjeno bo pro
stovoljnemu delu, ki ga na kratko oz
načujemo "starejši za starejše". Tako 
bo socialno - zdravstveno, izo
braževalno in svetovalno delo lahko 
boljše. 

Prostore, ki smo jih najeli, moramo 
pred uporabo potrebam ustrezno tudi 
pripraviti in opremiti. Od začetka tega 
meseca že delajo prostovoljci - člani 
DU- strokovnjaki: najprej smo mora
li izprazniti stanovanje in ga počistiti. 
Delo so opravili že vodovodarji, clek-
trikarji, pleskarji in polagalci ploščic. 
Zdaj barvajo stavbno pohištvo. Išče
mo še prostovoljce: mizarja in pola
galca talnih oblog, brusilca parketa, 
steklarja za zamenjavo balkonske 
ograje. Napeljati moramo še telefon, 
nabaviti svetila in pridobiti ustrezno 
opremo 7J& prostore. 

ZDUS, domačo občino, Zdravstve
ni dom Grosuplje in RK prosimo za 
pomoč, da postopno opremimo pro
store s sodobnimi delovnimi, demon
stracijskimi in učnimi pripomočki. 
Prav tako vabimo v naše vrste stro
kovnjake različnih področij, ki so 
pripravljeni delati kot naši podporni 
člani. 

Pravijo, da smo preveč akdvni? 
Junija smo aktivirali okoli 400 sta

rejših: 
-50 jih je spoznalo zdravilni gaj v 

Tunjicah nad Kamnikom, 
-50 jih je šlo v Portorož, Sečovlje, 

Lipico in Trst, 
-Ženski pevski zbor je nastopil tri

krat: sprejel jc povorko belokranjskih 
vinarjev in spravil v veselo 
razpoloženje s petjem okoli 100 
Grosupeljčanov, v Županovi jami je 
popestril turistom obisk in skupaj z več 
tisoč pevci nastopil v Šentvidu pri Stič
ni. 

-K) prostovoljcev jc opravilo okoli 
90 ur dela v pridobljenih prostorih, 

-40 članov jc sodelovalo na 24. šport
nih igrah upokojencev v Beli Krajini, 
dosegli smo odlične rezultate, prinesli 
domov pet pokalov in štiri medalje: 2. 
mesto ekipno od 19 DU, 1. mesto -
strelke, medaljo za najboljšo strelko 
ŠIU - Marija Cimpcrman in 3. mesto -
Marija Kolctnik; 2. mesto - šah, me
daljo za najboljšega šahistaŠIU: Miro 
Kranjc; 2. mesto - kcgljači; 3. mesto -
strelci, medaljo za najboljšega strelca 
ŠIU - Bogdan Jež. 

-Naš Jože Smolej pa je kot najsta
rejši aktivni športnik (v 83. letu) pre
jel darilo organizatorjev ŠIU - tuš ka
bino. 

-Okoli 100 se nas bo udeležilo 
srečanja upokojencev Slovenije v 
Dolenjskih Toplicah 29. junija kjer bo 
slavnostni govornik predsednik države 
Milan Kučan. 

Veseli smo, da so: predsednik KS 
Grosuplje-dr. Hostnik,prejšnji župan 
g. Rome in naš zdajšnji župan, g. Les-
jak ter nekateri občinski svetniki že 
izrazili zanimanje in pripravljenost za 
dolgoročnejše sodelovanje in varovan
je zdravja ljudi v najširšem pomenu te 
besede. 

Informacije: 
Avgusta bo klub zaprt. V sili kličite 

številke: 773-487 (Kocman) za primer 
smrti, 773-750 (Hrovatin) ali 773-
028(Lisec) ali 771 -092 (Barič) za dru
ge nujne probleme. 

Marta Hrovatin 

Zakače, 

A R A D I Ž 

Prešernova 82 
1290 Grosuplje 
Tel.: 061 762-620 

LU 
I-
z 
LU 
O 

Nega obraza in talasa 
Ročna masaža 

Depiiaci/a 
Aroma terapija 

Preso terapija 
Pedikura 

Lipoiiza: odprava maščobnih biazinic 
na doiočenih deiib teiesa 

Savna 
Soiari/ - Ergoiine 

O Če bi radi v ogledalu spet srečali nasmejan obraz 
0. 
LU in vitko telo, 

obiščite lepotilni center Paradiž 



Vozno je 
sodelovoti 

To je bilo naše geslo, ko smo se v 
petek, 28.maja, kot gostje udeležili 
Iger zdravja in prijateljstva v Šent
vidu pri Stični, katerih organizator 
je bil Center za zdravljenje bolnih 
otrok. 

Organizirane so bile različne igre 
za različne starostne skupine. 
Grosupeljski romski otroci so se 
priključili tamkajšnji osnovnošolski 
mladini in sodelovali pri premago
vanju "superbabice", iskanju em
blema po vrtu ter se nazadnje poiz
kusili še na poligonu. Le-ta jim je 
najbolj ostal v spominu, saj so mo
rali skočiti na kanvas, hoditi s ho
duljami, igrati hokej z baloni in se 
zapeljati s skirojem po ravni črti. 
Naša dva neutrudljiva člana sta so
delovala vse do konca in celi sku
pini prislužila žlahtno priznanje, ki 
nam gaje izročil sam župan. Pri tem 
je poudaril, da ni pomembno zma
gati, ampak sodelovati, zato smo 
bili vsi zmagovalci. 

Pred odhodom smo morali šc ob
ljubiti, da zagotovo pridemo drugo 
leto in sc zopet pomerimo s šport
niki tega centra. Kot pravijo, imajo 
športniki veliko srce in ti otroci ga 
vsekakor imajo, saj so nas lepo 
sprejeli. Hvala. 

Marija Blažeka 

Ob izgubi naše drage mame 
MAKSE KRIŠTOF 

iz Šmarja-Sap 
zahvala sosedom, vaščanom, 
ga.Angelci Švigelj za vso 
pomoč. 
Hvala ZZB Šmarje-Sap za or
ganizacijo pogreba in pra-
proščakom, lepa hvala za čuteče 
besede g. Franciju Marnu in g. 
Ljubu Vilarju, pevcem i/, Smar-
ja-Sapa za prelepe pesmi, g. Sta
netu za odigrano Tišino in vsem, 
ki ste našo mamo v tako veli
kem številu pospremili na zad
nji poti, izrekli sožalja, j i daro
vali toliko prelepega cvetja in 
sveč. 

Sin Ciril, hčerke Mira, Vera, 
Maksi z družinami. 

Ob boleči izgubi drage mame, 
babice in prababice 

FRANČIŠKE AHČTN 
roj. Pcrko, po domače Tončko

ve mame iz Predol, 

se iskreno zahvaljujemo vsem 
vaščanom in sorodnikom za 
pomoč. Hvala vsem, ki ste da
rovali cvetje, sveče, darove za 
cerkev in svete maše, ter za ust
no in pisno izražena sožalja. 
Zahvaljujemo sc tudi dr. Golo
bu ter osebju Kliničnega cent
ra. Hvala gospodu župniku Lu
cijami Potočniku za lepo oprav
ljen obred in čuteče besede zad
njega slovesa. Zahvaljujemo se 
tudi moškemu pevskemu zboru 
iz Račne za lepe žalostinke, ki 
ste jih zapeli ob njenem grobu. 

Žalujoči: sin Janez, vnuka 
Sonja z družino in Jani v 

Karmen, Moniko in Žunom, 
ter Matjaž Z družino. 

Veter v laseh, 
drogi - DR oli 

Društvo Explorik je v sodelo
vanju s Športno unijo Slovenije 
organiziralo športno humanitar
no prireditev "Veter v laseh, s 
športom proti drogi", tokrat pr
vič tudi v Grosupljem. Od leta 
1996, koje k tej ideji pristopilo 
9 krajev, se število sodelujočih 
občin in seveda udeležencev vsa
ko leto veča. V letošnjem letu sc 
je projektu priključilo po vsej 
Sloveniji že 48 občin. Akcije se 
je udeležilo okoli 15.000 najst
nikov. S to akcijo želimo spod
bujati, opozarjati in vzgajati 
mlade, j im ponuditi drugačen 
pogled na življenje - aktiven, 
prijazen, vesel, sproščen, dina
mičen, skratka "prevetren". Ak
cija je namenjena mladostnikom, 
ki so v tej dobi najbolj občutlji
vi in potrebni pozornosti družbe. 
Mladim že l imo pristopiti na 
privlačen način, spodbuditi še 
neaktivne najstnike in jih priteg
niti v športno rekreacijo. Šport
no rekreativna prireditev je pre
rasla v tradicionalno gibanje, 
namenjeno uveljavljanju zdrave
ga, športnega sloga brez kakršni
hkoli drog. 

V Grosupljem se je v soboto, 

ZAHVALA 
Ob boleči izgubi dragega oče
ta, starega očeta in pradedka 

JAKOBA SKUBICA 
iz Malega konca se iskreno 
zahvaljujemo vsem, ki ste ka
korkoli pomagali, darovali cve
tje, sveče in izrazili sožalje. Po
sebna zahvala vaščanom za da
rovano mašo in vso ostalo 
pomoč. Zahvala gospodu 
župniku Tonetu Pahuljetu za lep 
cerkveni obred. Zahvala gasil
skemu društvu Polica, ki so ga 
v tako velikem številu spremili 
na zadnji poti. Šc posebna 
zahvala osebju zdravstvenega 
doma Grosuplje, dr. Golobu in 
ge. Klavdiji Kastclic, ki so nam 
pomagali v težkih trenutkih. 

Hvaležni domači 

Je čas, ki da, in čas ki vzame. 
Pravijo, je čas, ki celi rane. 
In je čas, ki nikdar ne mine, 
ko zasanjaš v spomine... 

ZAHVALA 
ob boleči izgubi naše drage žene, 

mame, babice, sestre in tašče 
ALOJZIJE ŽITNIK 

Krimarjevc mame iz Vrbičja 
se iskreno zahvaljujemo vsem so
rodnikom, znancem in prijateljem, 
s(xlelavcem ZZZS, OE Ljubljana, 
sodelavcem KOVIFLEX-a in 90-
vaščanom za izrečena sožalja, ter 
spremstvo na njeni zadnji poti v 
večni tihi dom in vsem, ki ste ji na
menili šc zadnjo misel slovesa. 
I [vala za podarjeno cvetje in sveče 
ter darove cerkvi in za sv. maše. 
Iskrena hvala g. župniku Antonu 
I lostniku za poslovilni obred in za 
nepogrešljive besede utehe. Zahva
la tudi pevcem pevskega zbora 
Samorastnik in izvajalcu ganljive 
Tišine ter cerkvenim pevcem iz Št. 
Jurija. Zahvaljujemo sc vsem, ki ste 
jo imeli radi in ki sejo spominjate. 

Vsi njeni žalujoči 

s športom proti 
N€? 
29. maja 1999, na igrišču pri OŠ 
Louisa Adamiča zbralo 1 30 mla
dostnikov in nekaj staršev ter 
drugih obiskovalcev. Vsi sodelu
joči so prejeli majico z znakom 
akcije, najboljši pa še medalje in 
diplome. Udeleženci so se v me
šanih ekipah pomerili v košarki 
in odbojki, ter posamezno v ro-
lanju in rolkanju, nekateri pa so 
svoje umetniške občutke izražali 
z risanjem na asfaltu. Sodelovan-
je ni izrazi to tekmovalnega 
značaja. Pogoj za udeležbo ni 
posedovanje posebnih športnih 
sposobnosti, ampak le, da si 
najstnik z odvečno energijo. 

M l a d i so svoje poslanstvo 
opravili več kot odlično. Na iz
pitu pa so padli vsi tisti, ki bi 
lahko k akciji nekaj prispevali, 
pa tega niso storili. Za pomoč 
smo zaprosili 68 gospodarskih 
organizacij in drugih pravnih 
oseb. Od tega nam je bilo priprav
ljeno pomagati samo 9 zaproše
nih z manjšimi sredstvi. Svetlim 
izjemam sc iskreno zahvaljuje
mo. Zaslužijo si, da jih javno ime
nujemo: Mizarstvo Grosuplje, 
Tim-Trade, Lah-Term, Gambo, 
M Z G , Radio Zeleni val, Olimpic 
sport, Papirnica Kaja in Pekarna 
Blatnik. 

V vseh drugih krajih je priredi
tev finančno podprta z občinski
mi sredstvi. Pri nas pa na žalost z 
občinske strani za to akcijo ni bilo 
posluha. Morda sc premalo zave
damo, da tudi naši otroci potre
bujejo samozavest in mogoče 
samopotrjevanje iščejo na cesti'.' 
Vse prevečkrat to najdejo v slabi 
družbi in uživanju raz l ičnih 
poživil. 

Mladi entuziasti, združeni v 
društvu Explorik, bomo to prire
ditev kljub vsemu naslednje leto 
zopet organizirali, do takrat pa 
lep pozdrav s sloganom naše ak
cije, ki sc glasi " 100 % C O O L " . 

Upravni odbor društvu Explo-
rik - zastopnik: Uroš Perme 

Zdravnik svetuje 

Kako na 
Drage bralke in bralci naše zdrav

niške rubrike, za enkrat kaže, da 
bomo tudi v novi izdaji grosupeljske
ga časopisa ostali skupaj. Tako sem 
se odločil, da napišem nekaj o tem, 
kar sem govoril v zadnji zdravniški 
oddaji na radiu Zeleni val, kaj vzeti s 
sabo na dopust in kaj sc lahko pripeti 
tistim, ki bodo ribarili v morju. 

Začnimo s prvim. So ljudje, ki niti 
v sanjah ne verjamejo, da sc jim na 
dopustu lahko primeri kaj neprijetne
ga, seveda mislim tu na bolezen ali 
kako poškodbo. Ti ne vzamejo s sabo 
ničesar niti malega obliža za rano nc. 
So pa drugi, ki bi najraje vzeli s sabo 
polovico srednje velike lekarne. Zdra
va pamet nas uči, da niti prvi, niti dru
gi nimajo prav. Nekaj stvari je le do
bro vzeti s sabo. Če je naš poglavitni 
cilj, da sc bomo sončili, nikakor ne 
smemo pozabiti dobro kremo proti 
sončnim opeklinam. Nekatere rada 
boli glava ali jih peče zgaga. Ti nc 
smejo pozabiti tablete proti bolečini 
in proti zgagi. Priporočam take tablete 
proti bolečini, ki istočasno pomaga
jo tudi proti povišani telesni tempe
raturi. Vsakdo bi moral vzeti s sabo 
medicinsko oglje, ker je to univerzalni 
protistrup. Kajti dosti možnosti je, da 
pride do zastrupitve s hrano ali da do-
pustnik zboli za drisko in v teh pri
merih bo medicinsko oglje gotovo 
pomagalo, v nobenem primeru ne bo 
škodilo. Če pa boste ostali zdravije 
medicinsko oglje, v kombinaciji s 
sodo bikarbono, odlično sredstvo za 
umivanje zob, ki sc vam bodo v tem 
primeru lepo pobelili. Pa šc kakega 
obliža ne pozabite vzeti s sabo, saj 
se boste mimogrede kje popraskali, 
pa vam bo zelo prav prišel. 

Tisti, ki boste lovili ribe, pa boste 
tudi kaj ujeli, pazite, da se vam na 
trnek ne obesi morski pajek. To ni 
tak pajek, kot si ga mi predstavljamo, 
pač pa zelo lepa in okusna riba, ki 
sc kaj rada obesi na trnek blizu oba
le. Ta riba ima pet zelo strupenih 
konic in če se na katero zbodemo, 
povzroči to grozljive bolečine in 
alergično reakcijo z motnjami dihan
ja. To je namreč najbolj strupena riba 

dopust 
v Jadranu. Če je ne poznate, vam 
svetujem, da sc prej oglasite v ribar
nici, kjer jih vsak dan prodajajo in si 
jo pošteno zapomnite. Če pa bi se le 
zgodilo, da se kdo zbode nanjo, naj 
si piknjeno mesto pri priči ožge z 
ognjem, kajti opeklina, ki bo pri tem 
nastala, bo mnogo manj boleča, ka
kor bi bil boleč sam vbod v nekaj 
minutah. 

In za konec naj vas posvarim, da 
pretirano sončenje nikakor ni tako 
zdravo, kot si morda vi mislite, pač 
pa je kar v nekaj primerih rakotvor
no. Toda, ali ni dopust zato, da se 
spočijemo in naberemo novih moči, 
teh si pa bomo zagotovo, tudi če 
bomo kako najtoplejšo urico prese
deli v senci. 

Pa lep dopust vam želi Vaš 
Janez Menic, dr. med 

En sončni sij, en topel dan 
iz tal izvabi cvet krasan: 
en črn oblak, en nočni mraz -
in strt je cvet na večni čas. 
(S. Gregorčič) 

ZAHVALA 
Boleča je praznina ob izgubi 

našega najdražjega 
MARTINA ZAJCA 

iz Grosupljega. 
Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki 
ste sočustvovali z nami, nam izre
kali ustna in pisna sožalja darovali 
prečudovito cvetje in svečke in ga 
v tako velikem številu spremili na 
njegov zadnji dom. Zahvala I jov-
ski družini Taborska jama za nepo
zabno slovo od svojega dolgolet
nega člana in članom ostalih lov
skih družin, ki ste ga spremili na 
zadnji poti. Hvala govornikoma 
Vinku Petriču in Vinku Blatniku, 
govornikoma LD Taborska jama, 
pevskemu zboru "Mladika" iz 
Grosupljega, vsem sodelavkam in 
sodelavcem. Nenazadnje velja is
krena hvala sosedom, sorodnikom, 
znancem in prijateljem za nesebič
no pomoč takrat, ko smo jo najbolj 
potrebovali. Iskrena hvala vsem in 
vsakemu posebej. 

Vsi njegovi 

Ne besede, ampak dejanja...? 
Odmev na intervju ge. A. Ada

mičeve z go. Zdenko Cerar, ge
neralno državno tožilko v 4. št. 
Odmevov 

Ko smo spremljali predstavitve 
kandidatov za generalnega 
državnega tožilca, mi je ostala v 
spominu tudi predstavitev ge. Ce-
rarjeve: "Če bom imenovana za 
generalno državno tožilko, bom 
umaknila obnovitev procesa iz 
leta 1946." 

To je bil politični proces, v ka
terem je bilo izrečenih kar nekaj 
smrtnih obsodb: dr. Lovro Hacin, 
Mirko Vizjak, Leon Kupnik. dr. 
Milko Krek. K temu procesu pa 
so partijsko komunistične struk
ture na podlagi sklepa politbiroja 
KPS priključile še takratnega lju
bljanskega škofa dr. Grcgorija 
Rozmana. S procesom je takrat
na partijska oblast želela dokaza
ti slovenskim katoličanom svojo 
moč in nadvlado. V to ni težko 
verjeti slehernemu, kateri sprem
lja že sam zapis zasliševanja ško
fa Antona Vovka iz leta 1949, kjer 
se nazorno dokazujejo metode 

takratnega represivno pravnega 
sistema. 

Škof dr. Rozman je bil zaveden 
in pošten koroški Slovence, kate
ri je že po plebiscitu leta 1921 s 
starši pribežal z avstrijske Koro
ške. Enako so takratne oblasti že 
pred tem po partijskem dekretu 
umorile tudi škofovega sorojaka 
dr. Lamberta Erlicha. Sodstvo RS 
lahko še danes pridobi trdne do
kaze, daje bil g. Rozman eden od 
tistih zavednih Slovencev, kateri 
je v času slovenske okupacije re
šil prenekaterega aktivista takrat
ne Komunistične partije Sloveni
je in nc samo Toneta Tomšiča. 

A glej ga! Kandidatka za gene
ralnega državnega tožilca, ga. Ce-
rarjeva, je svojo obljubo takoj, ko 
je bila imenovana, tudi uresniči
la. Umaknila je obnovo politične
ga procesa iz leta 1946 proti zgo
raj imenovanim. Torej, s tem ni 
samo potrdila, da v RS še leta 
1999 pravosodni sistem priznava, 
še več, s takim dejanjem se potrju
je pravilnost - zakonitost takrat
nih političnih obsodb. 

S takimi "strokovno-nepristran-
skimi" odločitvami ste, ga. Cerar-
jeva. razočarala, resnično marsi
koga in ne samo polovice 
državljanov, kakor navajate. Ver
jemite, da bi se številka vrtela bli
zu 80% volilnih upravičencev. 
Toliko Slovencev se tudi upra
vičeno vpraša (kot ste sami naved
li): "Ste sploh vredni takega zau
panja?" Upamo le. da tudi v tem 
primeru ne boste rekli, da se je 
imenovanim zgodila "velika svin
jarija", kar pa se po vaše ne more 
kazensko okvalificirati. Že v tem 
primeru ste dokazali vaše pogle
de - pristranskost in nestrokovn
ost institucije, kateri načeljujetc. 
Upravičeno pa sc lahko bojimo, 
da se bodo pod vašo taktirko zače
li umikati tudi kazenski pregoni 
odgovornih kaznivih kriminalnih 
dejanj povzročiteljev uničenja 
slovenskega gospodarstva. 

Verjemite, nikogar ne bi razoča
rali, če bi v tem primeru odločali 
resnično objektivno nepristransko 
in po vesti poklicne etike, kar smo 
od generalne državne tožilke tudi 
resnično pričakovali. 

Milan Muhič 

KNJIŽNICA GROSUPUE 
Adamičeva 15 
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G R O S U P L J E 
P O D G O Z D O M I V / 2 a 

( P R I B E L I G R I V I ) 

O T R O Š K I H O S L A 
O D 2 - 1 « L I T 

PLAČILO : NA VEČ ČEKOV 
DELOVNI Ć A S : 

E»ON.-E»EtTKK IN 1 5 1 9 
SOBOTA s - i a 

GAMBO d.oo. 
Tel + + 386 61 766-050 
Faks: + + 386 61 766-053 

Podjetje za proizvodnjo, trgovino in inženiring 

IS 

RAČUNALNIKI PO VASI MERI! 
CV BASIC 

-Matična plošča B- 100MHz 
-Procesor Intel Celeron 366 PPG A 
-Hladilnil z .entilatorjem 
-Trdi disk 6 4 GB 
-Grafična t artica *TI 8MB 
- • š te tna enota 1 44 
-Ohišje mini tovver Z0OW AT 
-Spominsti modul 32 MB 100Mht 
-Miška 
-CD ROM 40 • hitrost 
-Zvočna kartica 
-Z.očml-i aktivni '>;> , \ 
- Tipkovnica VMM SLO . . „ 
-Wndo»vs 96 na CD zgoščenki "t* J} J)" 

PPGA 

GVADVANCE 
-Matična plošča B • 100MHz 
-Procesor Intel Celeron 400« 
-Hladilni! z ventilatorjem 
-Trd disk -:'.4GB 
-Grafična l artica ATI 8MB 
-Disl etna enota 1 44 
-Ohišje midi tovver 200W AT • 
-Spominski modul 32 MB. 100MHz 
-Miška Loaitech Pilot 
-CD ROM 40 x hitrost 
-Zvočna t artica 
-Zvočnih aktivni 90 W 
-Tipkovnica WIM SLO 
-Aindcvvs 98 na CD zgoščeni i 

(k EXTREME 

+DDV i 

Matična plošča B- 100Mhz P i l 
Procesor Intel Pentium II 400 MHz 
Hladilnil z ventilatorjem 
Trdi disk š.oGB 
Grafična I artjca ATI P AGE FUP. 16 MB 
Disl etna enota 1 44 
Ohišje midi tovver 200W AT • 
Spominski modul 64 MB 100MHz 
Miši a Logitech Pilot 
C D ROM 40» hitrost 
Zvočna kartica 
Zvočniti aktivni 160 W 
Tipi ovnica ' M l SLO 
/vindovvs 06 na CD zgoščeni i 

http "v\vvw giimbo.si 
e-mail: info^gambo.si 

Brezobrest n i 
KREDIT 
do 12 

mesecev 

G S M A P A R A T I 
Panasonic EB-G 450 29.900.00 
Nokia 5110 44.433.00 
Siemens C-25 39.990,004» n i j U 
Samsung SGH 600 64.350,00 y U " 
Motorola D520 33.333,00 

+DDV 

Na lokaciji Kosovelova 2 in v maloprodajni trgovini 
EL-TEHNIKA (Jože AHLIN s p ) tel 771-451 v Grosuplju. 

Doplačilo z a m o n i t o r 
FUNAI 15" 
HANSOL 501P 15" 
HAN SOL. 701P 17" 
SAMSUNG 700P+ 17' 
NOKIA 449Xa 15" 
NOKIA 447Xs 17" 

30.114,00 
37.674,00 
65.394,00 
83.685,00 
56.574,00 
94.374,00 

Nadgranja starih računalnikov 
Izdelava spletnih strani 
Oprema trgovin in gostinskih lokalov 
Programi za trgovine in gostinske lokale 

POOBLAŠČENI PRODAJALEC 

® 
SI.MOBIL 

D R O G E R I J A 
SONČNA OČALA 

MODNI DODATKI 
9 K O P A L K E 

K R E M E ZA SONČENJE 
drogerije V$riz, trgovine za pozorne PARFUMI 

Hranilnica 

LON d.d. Kranj 

v mesecu JUNIJU -
NUDIMO NAJBOLJŠE OBRESTNE MERE ZA TOLARSKE VEZAVE 

Z A VARNO, NEODVISNO IN PRIJAZNO PRIHODNOST V A M NUDIMO 

ODLIČNO RENTNO VARČEVANJE 
Poskrbimo pa tudi na Vaše denarne težave in vam v najkrajšem času odobrimo 

POTROŠNIŠKI, OBRTNIŠKI ALI PODJETNIŠKI KREDIT 
Nudimo možnost prejemanja plače na TEKOČI RAČUN 

ČEKI - B A N K O M A T I - LIMITI 
Z A VSE INFORMACIJE SE OGLASITE N A KOLODVORSKI 3 OZIROMA NAS 

POKLIČITE PO T E L E F O N U 764-300 ALI 764-600. 

Poslovna enota 
M A G R O 
Grosuplje 

Kolodvorska 3 
Telefon: 061/764-600 

061/764-300 
Faks: 061/761-719 


